
ПОКАНА № 210 
гр. Варна, 10 Май 1927 година. 

До Членовете Лоади на Варненското Ловно Д-во „СОНОЛЪ" 
Другарю Ловецъ, 

Съгласно чл. 18 отъ устава на организацията, настоятелството въ 
заседанието си отъ 5 Май 1927 г. взе решение да Ви покани на Ре
довното Общо Събрание на 26 юний т. г. въ 7 часа преди пладне 
при дневенъ редъ: 

1) Огчетъ на настоятелството за дейностьта му презъ ловната 
1926/1927 год. 

2) Докладъ на Проверителния Съветъ. 
3) Освобождаване отъ отговорность Настоятелството. 
4) Бюджета за< 1927/1928 година (за 15 месеца отъ 1 априлъ 1927 

до 31 юний 1928 година). 
5) Обявяване на почетенъ предсЬдатель на д-вото ни дългого

дишния ни предсЪдатель, пръвъ предсЬдатель и иницияторъ за осно-
вавание на ловно д-во въ града ни презъ 1889 год. — Г-нъ Япександръ 
Дяковичъ и за почетни членове, необявените до сега основатели на 
двото ни. 

6) Насоки и опжтвания за^дейностьта на д*вото презъ 1927/928 
ловна година. 

7) Избор ъ на другарски-сждъ и контролна комисия. 
Забелпжка: всички ловци отъ гр. Варна еж длъжни да присътст-

вуватъ на, това събрание'съгласно чл. 21 отъ устава. Неявилите се безъ 
оправдателни причини, съгласно чл. 67 отъ сжщий уставъ ще се 
глобяватъ съ 20 лева. 

Желателно е да приежтетвуватъ и селските ловци. 
Чл. 19. Яко до единъ часъ следъ определеното за събрание вре» 

ме не се явятъ нуждното число членове,,то събранието се счита за-
коно и се открива, независимо отъ числото на неявилите се членове. 

ПредсЪдвтель: Я. Маноловъ. 
Секретарь:.Д. Бойчевъ. 
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вд настоятелството на варненското ловно д-во „Соког 
за 1926/27 година. 

Природата е рожба на Бога; който е по бли 
до нея, той носи и възвишения духъ на Тв> 
ца — той е чов-Ькъ 

Отечеството ни преживява дни на обновително строителство; 
га гладко, кога съ пречки, то върви по предначертания си пжть и 
стреми да спедва вървежа на културния светъ. 

Щомъ като държавата върви неуклоно по тоя пжть, то и ню 
НИТБ сьставляющи ще я следватъ и жестоко се меми тоя, който мис 
че по други пжтища ще може да получи добри резултати. 

Съставляющи на държавата еж. и всички културни, спортни 
други организации, а въ това число и нашата ловна организация 
едно отъ нейните подразделения — нашето ловно дружество. 

Нашето дружество, следвайки пжтя на своето развитие изне 
своето критическо време и встжпи въ своя правиленъ развой. Ето зач 
ние не можемъ, давайки ви сметка за нашата изминала едногодиш 
дейность, да не се обърнемъ назадъ и да не си спомнимъ съ благод! 
ность за нашите предшественици: за настоятелството подъ преден., 
телството на уважаемия нашъ почетенъ членъ другаря Методий Стане_ 
дълго годишенъ труженикъ въ полето на ловното дело и единъ ок 
основателите на дружеството и за настоятелството подъ предСБД31<-
ството на нашия сжщо уважаемъ другаръ Д ръ Д. Цоневъ, които 
завещаха стабилитетъ, умвреность, тактъ и спестовность при ржк01 
денето на дружествените ни дела. 

Къмъ тоя техеньзаветъ ний искрено и споредъ силите си 
следвали своя пжть и сме отбягвали всички случаи на резни крачк 
които биха поставили зле делото ни. 

На васъ предстои да прицените нашата дейность и чрезъ спокс 
на критика да ни начертаете пжтя за следната ловна година, съ еди 

ствена цель да поднесемъ съ общи усилия своя даръ за yenfexa 
дйпото на Ловната Организация. 

Настоятелството ни пое управлението на дружеството съглаи 
вашия изборъ станалъ на 4 априпъ 1926 година, на 6 априлъ с. 
къмъ която дата дружеството ни броеше 884 члена, а въ края на 
гашната ловна година — 726 члена. 

Настоятелството е имало за изтеклата година 26 събрания. 
За нашата дейность ний си начертахме следнята програма: 
1) Ла продължимъ делото на. предшествениците си за придс. 

ване на место за ловенъ домъ; 
2) Сжщо за уреждане на ловенъ развъдникъ; 
3) Да запазимъ тоя полезенъ дивечъ, който въ НБКОИ мЪста Е 

ше на изчезване; 
4) Да приложимъ постепено и внимателно новия зеконъ за noi 
5) Да развиемъ другарството между ловците и да създадемъ к' 

гурни и добри отношения и съзнателна дисциплина; 
6) Да запазимъ доходите на дружеството и да усилимъ капитала 
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7) Да доставимъ доброкачествени ловни материали; 
8) Да използуваме всички наши срещи и събрания и да дадемъ 

просветни упжтввния по лова. 
9) Да доставимъ литературенъ материялъ за да могътъ любозна

телните ловци да получатъ познания по лова. 
Естествено е, другари, че една подобна програма не е така ле

сно да се изпълни, защото не всичко зависи отъ нашето желание и 
добра воля, тъй като се срещаха спънки, които ний отъ сега нататъкъ 
ще трвбва да преодоляваме съ общите усилия на всички членове. 

МЬсто за ловенъ домъ. 
За да може дружеството ни да се снабди съ место за ловенъ 

домъ и стрелбище, настоятелството поднови въпроса съ отпуснатото 
ни ловно место съ решение № 409 отъ 26 й октомврий 1922 година 
на Варнен. Общински Съветъ, на което се положи основния камъкъ на 
бждещия домъ презъ време на 1 Ловенъ Съборъ, на акта на който 
имахме щастието да се подпише и нашия любимъ Държавенъ Глава 
Негово Величество Царя — иашъ първи другарь ловецъ, кмета на 
града, тогава г. Инженеръ Зл. Бръчковъ и други видни наши дейци и 
общественици и за очудване на всички, както знаете, това место ни 
се отне. 

Подобенъ общественъ скандалъ, другари, ние не знаемъ- дали би 
могълъ да се случи другаде и актове подписани отъ Държавния Глава 
и кмета на града да се оставятъ незачетени. 

Ние и до сега не можемъ да разберемъ, защо не се подкрепи 
една родолюбива спортна организация, каквато е нашата и защо дреб
ни формалности спънаха нашето дело. 

По тоя случай настоятелството се отново обърна къмъ Варнен
ската Община съ молба да ни се отпустне местото, или въ краенъ слу
чай ни се зам-БНи съ ново и въ тая си' молба, трЪбва да признаемъ, 
ние срещнахме симпатии и подкрепа въ лицето на бившия варненски 
кметъ г. П. Стояновъ. 

Общинския съветъ, обаче, въпреки защитата, която имахме въ 
него и особно^отъ нашия другарь ловецъ — бившия общ. съветникъ 
г- Инжинеръ Йосифъ х. Стояновъ, на когото изказваме нашата благо-
дарность, отказа на молбата ни, отказъ, който за съжаление е билъ 
силно подкрепенъ отъ общ. съветникъ г. Карамихайловъ, който не 
познава организацията ни и който надали си е далъ трудъ н-вкога да 
я опознае. 

Ние всички знаемъ, че навремето Варненската Община отпустна 
мъсто, на което се построи юнашкия салонъ и друго на което се уре-
ци колодрума. 

Какво загуби отъ това общината ? — Нищо, а спечели много, за
щото се създадоха културни храмове, гдето българската младежъ се 
кали физически и морално и гдето името на България се споменава 
съ младенчески възторгь. 

Сжщо щ-Ьше да бжде, ако въ Варна се построеше ловенъ домъ. 
Следователно, на насъ остава да продължииъ борбата за спечелване 
отпуснатото ни место и впоследствие отнето, за която цель ще еж 
нуждни общите, искрени и смели усилия на всички варненски ловци, 
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за да напранимъ, щото нашето право да възтържествува. Настояте 
ството продължи ПОСТЖПКИТБ си и при по високо мЪсто и не е звг 
било верата въ ycntxa.. 

Ловенъ развъдникъ. 
По отношение бждещия окржженъ ловенъ развъдникъ настоятр 

ството продължи искането на нашитв предшедстваници да ни се 
пустне за ловенъ паркъ държавната гора „Хшука", което реше 
ние внесохме за удобрение въ Окр. Лов. Съветъ, -който го възприе 
одобри съ протоколъ № 1 отъ 26 май 1926 година. 

Протокола на Окр. Лов. Съветъ не бе удобренъ отъ Л. С. 
М-вото на Земледелието само по отношение на ловния развъднин 
каго въпроса е билъ времено отложенъ, за да се даде' възможное 
на компетентните лица да обходятъ изобщо всички мъста опредЪпе 
за ловни паркове въ България и видятъ дали те еж дебри за на: 
чението имъ, а отъ друга страна да не се бърза съ това не TL 
просто стопанство, докато не се създаде централния ловенъ разв-
никъ и подготвятъ специялисти, за да не се компроментира дЪл1 
още въ самото му начало, или иначе казано, докато не се направя 
основни проучвания за тия паркове. 

Схващайки всичката сериозность на тая уредба, ние споделя 
бавностьта на Министерството и верваме, че тая бавность нъма да 
изрази въ бездействие, съ пълна въра, че ако не ние, то нашите 
следници ще иматъ щастието да откриятъ първия варненски ловс 
паркъ, защото това ново дело въ България требва да се почне 
самото начало добре и да се гарантира бждещето му не само съ до 
пожелания и желания, но материялно и научно. Поради това нас: 
телството възложи на представителя си въ Висшия Ловенъ Съветъ 
се застъпи най-енергично за по скорошното уреждане на централ. 
ловенъ развъдникъ. 

За щастие обаче на варненските ловци, ние имаме наблизо еди 
естественъ ловенъ развъдникъ — пограничната зона, въ която ле 
е забраненъ и която автоматично служи за прибежище на дивеча -
преследването на човЪка, но не и отъ хищника и отъ която - зона 
попълва, макаръ и слабо, изчерпвания запасъ на дивечъ въ позвоь. 
ните за ловъ райони. 

Запазенъ районъ. 
Вамъ е известно, че не така отдавна — преди 15 години, OKL 

ноститЬ на Варна изобилствуваха съ най хубавия нашъ постоян .̂-
птичи ловъ — яребиците, обаче съ време, когато числото на ловци 
нарастна съ стотици, когато културата прави своето и обръща др*-
ните храсти въ ниви и когато се появи белесть между птичето Ц>-
ство, тая хубава наша сива яребица изчезна. 

Благодарение, че навремето дружеството ни е взело мерки и 
запретило тоя ловъ въ известни райони и благодарение още поне 
на едно щастливо събитие, че преди 5—6 години можахме да наб. 
даваме единъ усиленъ прелетъ на яребици отъ северъ, които отчае 
останаха да зимуватъ и въ нашия край, особенно южно отъ Девн. 
ското Езеро и не се върнаха обратно, тоя хубавъ ловъ се размно: 
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доста въ гористите мЬста на Варненско, гдето намираше добро при
критие, вода и храна изъ нивигЬ, които прошарватъ горигЬ. 

Яребицата се развъди и северно отъ Варна, но понеже усло
вията й за запазване въ тоя доста оголенъ районъ еж по трудни, то 
тя бързо се унищожи и рискувахме съвсемъ да я загубимъ. 

Затова настоятелството внесе въ Окржжния Ловенъ Съветъ, кой
то реши, а решението му е утвърдено съ заповедь № 282 отъ т. г. 
отъ Министерството на Землед-влието и Държавнигв Имоти, да се за
брани лоаа на яребиците въ района северно отъ Варна и северо-из-
точно оть Добричското Шосе. 

Тая забрвна даде своите добри резултати и ние видехме, че въ 
тоя районъ се развъдиха доста яребици, обаче, настоятелството съ 
прискърбие забелязва, че некои отъ яребичнитв семейства въ забра
нения районъ еж намалили и има донесения, че това е плодъ на без
съвестни и безидейни градски и селски ловци, които още не еж зало
вени, но за залавянето на които се взематъ м-врки. Тия ловци щомъ 
се заловятъ ще бждвтъ наказани и исключени отъ ловната органи-
зеция. 

Варненското Ловно Дружество ще бжде. обаче щастливо, ако то
ва наше предупреждение остане неприложено, защото върва, че яре
биците въ тоя районъ нема повече да се изтр-вбватъ. 

Отъ друга страна необходимо е и едно самоограничение въ ко
личеството на убиванит-fe яребици за едно излизане на ловъ и настоя
телството ще внесе въ втората сесия на Окржжния Ловенъ Съветъ 
това количество да не е повече отъ 7 - 8 яребици. 

Ловни надзиратели, 
Нешето ловно дружество може да се гордее предъ органи

зацията, че то е едно оть първите, което отъ редъ години отделя 
отъ скромните си средства за издържане отначало единъ, а впослед
ствие двама ловни надзиратели. 

Тая година по решението на Ловния Съветъ при Министерството 
не Землед-влието и Държавните Имоти се назначиха държавни надзи
ратели по единъ къмъ вевко лесничейство, така че общото число на 
надзирателите въ района на Варненската Окр. Ловна Управа се заси
ли и тая стража за сега ще е достатъчна да вдъхне респектъ на на-
РушителитЬ на закона и да ги опомни. 

Изобщо, настоятелството е задоволено отъ дейностьта на надзира-
телит-fe, които за изтеклата година еж съсгалили 60 акта за нарушение 
на „Закона за Лова" и изловиха й пръснаха няколко ядра отъ брако-
нери, особено ядрото около селата Таптъкъ, Гюндогду и др. — отъ 
което единъ браконеръ си бе даже позволилъ да заплашва нашия 
другаръ ловецъ Никола Чакаловъ. 

Разбира се, че отъ надзирателите ще требва де се очаква' още 
доста много, защото и те като хора иматъ своит-fe слабости, за което 
настоятелството взема мврки, даватъ имъ се наставления и т. н., но 
ние ще имаме добри надзиратели само тогава, когато се уреди общия 
надзирателски курсъ и на нашите дружествени надзиратели, които 
ние сме длъжни да издържаме съгласно чл. 33 отъ «Закона за Лова" 
се подобри отчасти материалното положение. 
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Новия законъ за лова. 

Настоятелството апелира къмъ другарит-fc ловци да се запознаять 
добре съ новиятъ законъ за лова, да го четатъ и препрочитатъ, за
щото ние всички добре трЪбва да знаемъ нашите задължения къмъ 
родното ловно стопанство. 

Незнанието на закона ще постави може би много ловци въ труд
но положение и ще ги изложи като добри Съратници на ловното дЪло. 
защото никой нъма право да се оправдава, че не знае закона. 

Въ предвидъ на това, че закона е още новъ и че правилника 
къмъ закона не е още издаденъ, настоятелството като се е стремило 
да спазва закона, не пристъпи изведнъжъ къмъ неговото сурово при
лагане, защото смъташе, че ще тръбва време да се опознаятъ сънегс 
не само ловцитв, но и властьта; въ сжщото време, обаче, то счита за, 
свой дългъ да каже още отъ сега, че тоя му апелъ не ще остане са
мо на книга и затова нека другарите ловци съзнателно се присъеди-
нятъ къмъ него, за да не бжде единъ день мжчно иекому. 

Настоятеасгвото счита за нуждно да припомни и чл. 86 отъ За
кона за Лова, че „Ловецъ, който безразборно, масово бие полезенъ 
дивечъ и въобще обръща ловътъ въ професия, безъ огледъ на свои
те нужди, изключва се отъ ловното дружество, ако е членъ и му се 
отнема ловния билетъ за срокъ отъ 5 години." 

Обърнете, другари ловци, внимание на текста „везъ огледъ на 
своите нужди" и помислете, че може би и помежду насъ има редовни 
членове, които еж безъ опредълено занятие, а следователно съ нере
довни приходи, а почти ежедневно еж на ловъ, за който еж нуждни 
муниции и средства — Те биятъ доста ловъ и н-Ьма съмнение, че той 
не е за гЬхнитъ нужди, нито те еж задължени на ntBO и на дЪсно 
да дарятъ ловъ на своите приятели. 

Сегашните и бждещи настоятелства и твхните органи, а сжщо 
и съзнателните ловци на дружеството ни, не ще бждатъ щраусови 
птици да си криятъ главитЬ и да не виждатъ, че подобни господа се 
занимавать съ незакона скрита търговия съ ловъ, че те еж по опа
сни отъ най лошите браконери, защота задъ маската на ловния би
летъ, те вършатъ своето лошо д-вло. 

И за гопъмо съжаление длъжни сме въ името на закона да на-
правимъ едно предупреждение, че ако и между насъ има подобни 
ловци, то те или ще се откажатъ отъ своит-fe навици и ще предете-
натъ да обръщатъ лова въ занаятъ, или ще требва да поднесатъ по
следиците отъ ДЕЛОТО си. 

Настоятелството апелира къмъ съзнателните ловци да следят-
презъ идната ловна година, дали и въ нашата среда има такива лов
ци и да донасятъ въ дружеството ни СВОИТЕ наблюдения, като знв-
ятъ, че те никога нема да бждатъ изложени, а ще допринесатъ мно
го за делото. 

Срещи за опознаване и развитие другарското 
чувство. 

За да кожемъ да се опознаемъ помежду си, да се разберемъ 
да обикнемъ ДЕЛОТО си, настоятелството има грижата както презъ ми
налите години, да уреди стрелби, да се отлразднува праздника ни до-
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бре и тържествено, да се устроятъ вечеринки и хайки, а при общи
те събрания, когато председателя прави своя докладъ, да използува 
нъкои въпроси и да ги развие по обстойно и научно, или при дебати
те, даде възможно сть на запознатите съ далото ни ловци, да се сп-
ратъ сжщо на нъяои интересни въпроси. 

Първата състезателна стрелба бе уредена на 25 априлъ 1926 го
дина — Връбница на ловното место задъ морската градина. 

Макаръ, че времето бе добро, стрелбището добре уредено и 
призовете да бъха много добри, явиха се само около 15 другари лов
ци, нЪкси отъ коиго двжг не среляха. 

Външната публика като че ли повече се интересуваше отъ стрел
бата, отколкото самите ловци. Тя взе участие въ стрелбата съ мало-
калибърната карабина 

Естественно е, че ако въпвимъ по тоя пжть, далеко нЪма да 
отидемъ и напразно ще хабимъ дружествените средство. Не требва 
ли, другари, да се замислимъ надъ тоя печаленъ фактъ, или ще тр-Ьб-
вв да се извади заключение, че едно мнозинство отъ ловцит-fc се ин
тересува повече отъ ефтиния билетъ и забравя задълженията си. 

Праздника на дружеството ни »Св. Духъ" на 21 юний м. г. се 
отпразднува добре и ловците се отзоваха на позива да присътсвувагь 
на „Джанавара". Презъ време на молебена и панахидата имаше до
бра дисциплина; обаче после объдъ, на състезателните стрелби, же 
лателно бвше да има единъ по добъръ и съзнателенъ редъ, подър-
жанъ отъ самитъ- ловци. 

На б юний м. г. Настоятелството свика другарите ловци на съ
вещателно събрание за даване мнение за IX конгресъ; понеже събра
нието не беше задължително, то не бе достатъчно добре посетено. 
Къмъ такива важни събития въ организацията ни би било желателно 
да се отнасяме съ по голъма ревность. 

На 25 юлий м. г. се свика извънредното общо събрание, за да
ване отчетъ огъ делегатите отъ IX'конгресъ. 

За честьта на дружеството ни това събрание бе добре посетено, 
при дебатите се показа една добра заинтересованость и въздържане. 
Това направи много добро впечатление. 

Следъ събранието, подъ строй, всички отидохме да поздравимъ 
събора на младежките туристически дружества; презъ време на дви
жението ни въ тактъ всички се възхищавахме и радвахме на неприну
дения строй; на младежите се .любувахме и заразявахме отъ бодрия 
имъ духъ; облечени въ еднообразна алпийска форма, тия младежи ни 
напомняха, че нашето дружество въ това отношение е много назадъ. 
Каква щешеда бжде гледката, ако въ строя се движеха ловци обле
чени въ хубавата ни ловна форма? Нима ние не можемъ да послед
ваме младежите туристи! , 

На 8 ноемврий м г. се уреди първата ни ловна вечеринка съ 
литературно музикална часть, която бе масово посетена отъ граждан
ството и незадоволително отъ ловците. На тая вечеринка другаря ло-
вецъ г. Петръ Михаиловъ съ своите оргинални хуморески внесе добро 
настроение. — Не много ловци се отзоваха да подарятъ по н£що за 
томболата, или да внесатъ своята лепта било като куиятъ входни или 
томболни билети. 

Настоятелството апелира къмъ идейностьта на другарите ловци, 
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защото дружеството ни безъ средства мжчно ще може да прогресира. 
Чистия приходъ отъ тая вечеринка е лв. 11,613. 

Втората вечеринка се уреди на 1 януарий т. г. Тя се отличаваше 
съ добрия си редъ и задоволи напълно гостите. И тоя пжть другаритЪ 
ловци се слабо отзоваха и тоя пжть за томболата не всички си изпъл
ниха дългътъ. 

Чистиятъ приходъ отъ нея възлезе на лв. 6,393. 
Първата хайка се състоя въ м-встностьта „Хачуката" на 5 декемв-

рий м. г. и понеже бЪше незадължителна бе слабо посетена отъ град
ските ловци. Нима другари безъ остенъ не може? 

Но че нЪкои ловци по една или друга причина не могли да дой-
датъ, това може да се постави само въ упрекъ, но беше възмутително, 
когато отивахме за хайката, да срещаме ловци, които съ пушките и 
кучетата си отиваха на ловъ изъ лозята. 

Ето тия незадължителни наши задължения характеризиратъ про
цента на нашата идейность и настоятелството констатира, че тоя про 
центъ не е тоя, който ний всички желаемъ. 

За отстранение на тая незаинтересованость, настоятелството ще 
ви предложи редъ мЪрки, които вярваме, че Вие ще одобрите еди
нодушно. 

Резултата отъ тая хайка беше никакъвъ. Излезлите две лисици 
се пропуснаха. На една се стреля и не се удари, а другата изглежда 
че е прескочила заспали ловци. 

Втората хайка се произведе на 27 февруарий н. г. въ мЪстностьта 
около Сарж гьолското ханче. Понеже бе задължителна за градските 
ловци до 45 годишна възрасть, тя бе сравнително добре посетена. 
Викачи и селски ловци имаше много, мЪстностьта се огради въ форма 
на елипса отъ викачи и ловци, но за съжаление въ гората н-вмаше 
вълци. По намерени впоследствие вълчи следи личеше, че звЪрътъ е 
преминалъ случайно по рано въ друга м-Ьстность. На показалата се 
една лисица, поради гжстакъ, не можа да се стреля. • 

Предприетото тровене на вълци въ мъхтностьта Сарацъръ, не 
даде резултати, понеже тоя начинъ за унищожение на вълците е доста 
делйкатенъ и иска майстора си; за следната година ще се взематъ по 
добри мърки. 

За да могътъ начинанията на дружеството ни да даватъ резул-
татъ и отъ друга страна да увеличимъ приходигв си, налагатъ се след
ните мЪрки, които Ви молимъ да одобрите: 

а) Ловецъ, който не се яви въ строя на ловния праздникъ глобя
ва се съ лева 15. 

б) Ловецъ, който не подари за томболите на вечеринките какво
то и. да било, или не си купи входенъ билетъ за вечеринката, или 
не купи най малко два билета за томболата, глобява се съ лева 20. 
(Разбира се, че требва да си избере едно отъ трите). 

в) Селските ловни дружини съ до 5 члена еж длъжни да изпра 
тятъ за томболата на всека вечеринка по единъ заекъ, съ повече отъ 
5 члена — 2 заека. Тия ловни дружини, които не стопягк това, чле
новете имъ се глобяватъ съ лв. 20 на човЪкъ. 

г) Когато се установи, че градски другари ловци или селски, 
въ района на които става незадължителна хайки, въ деня на хайката 
еж били на ловъ, глобяватъ се съ лева 50. 
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д) Селски ловни дружини, въ района на селата на които се уреж
да хайка, съ до 5 члена еж длъжни да пратятъ въ Варна една кола, 
съ десеть члена — 2 коли, а съ повече отъ 10 члена — 3 коли — за 
по малко земожнигЬ гралски ловци, които да ги отведатъ за хайката 
и върнагъ обратно въ града. 

Несторилите това се глобяватъ — всеки членъ отъ селската лов
на дружина — 20 лева. 

За да може да се създаде единъ външенъ белегъ за опознаване, 
защото като се срещнатъ двама ловци, те еж винаги другари, насто
ятелството изписа одобрените отъ Висшия. Ловенъ Съветъ значки за 
потлици. които се купуваха съ добро желание отъ ловцитЬ, Тия знач
ки отъ една страна скромни, а отъ друга —красиви, окрасяватъ об
леклото. 

Ние молимъ тия другари ловци, които не еж си купили значки 
да купятъ отъ секретаря на дружеството. 

Понеже на 12 юний т. г. ни предстои „Общъ Ловенъ Съборъ" 
въ гр. Русе, то нашето дружество, което е не само окржжно, но и съ 
известни заслуги спремо организацията, требва достойно да се пред
стави на събора. 

Какъ, другари ще се представимъ въ Русе, когато надали имаме 
десетина ловци, които еж си ушили ловната форма. 

За да отиде насрЪща на желающите да иматъ форма, което ви 
докладвахме и на общото събрание на 25 юлий м. г., дружеството ни 
достави здравъ форменъ и доброкачественъ вълненъ платъ, който 
продава по 275 лв. метъра. Сжщо сме доставили и алпийски копчета. 

И при все това тоя платъ се слабо копува, ловците като че ли 
нарочно не си шиятъ форма. Нима между 300 градски ловци — 50 не 
ще се намЪрятъ въ възможность да си ушиятъ ловната форма. 

Девици и младежи юнаци иматъ формено облекло, за туристите 
поменахме, колоездачите еж екипирани, а ние — винаги невъзмутимо 
далечъ отъ организацията ни. 

Ние имаме и искания къмъ обществото, градътъ и държавата, а 
на „Кирйлъ и Методий", когато тупти въ цЪлатв страна българското 
сърдце и българския гений ни кани къмъ сплотеность, ние — варнен-
скигЬ ловци не сме наредъ съ другит-fc спортни организации, защото 
не можемъ да се представимъ макаоъ и отъ една дружина отъ 30—40 
души облечени въ форма. 

Другари, замислете се, зовътъ на настоятелството не, оставяйте 
като гласъ въ пустиня! Тоя зовъ не е единиченъ — той е зова на 
Българската Ловна Организация — на насъ 726 сдружени варненски 
ловци. 

Настоятелството имаше за задача да ликвидира съ останалите 
още висящи пера отъ I Лов. Съборъ, или други случаи, поради което, 
то предаде депото по липсалата сума лв. 9648 спедъ самоубийството 
на времения Секр. Касиеръ Георги Пашевъ на варнен. адвокатъ г. 
К. Караивановъ и много съжелява, че другарите ловци, бивши членове 
на тогавашното настоятелство, които еж назначили Пашева, за изкпю-, 
чение на другаря ловецъ Инженеръ Лазаръ Ст. Каровъ, който внася 
своя дЪлъ, не се съгласиха да ликвидирать доброволно съ, тая сума/ 

Ние всички знаемъ, че,те не съ умисълъ еж назначили Пашева 
за да се самоубие и липсатъ дружествени суми, но понеже еж стори-
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ли грешка, като не еж взели мнението на цвлото настоятелство, наз 
начили еж лице — неловецъ и не съгласно устава — безъ всека-
къвъ изборъ, следователно те еж поели всичката материялна отговор 
ность; сумата е значителна и общото събрание на 4 априлъ 1926 го
дина не намЪри за възможно да я опрости 

Въпреки многократните постъпки на настоятелството къмъ за 
дълженигЬ да ликвидиратъ съ сумата доброволно, те не се отзо
ваха и то съ съжаление требваше, по силата на общото решение да 
заведе процесъ. 

Но и сега не е още късно и настоятелството апелира къмъ дру-
гаригв ловци назначили Пашева да не допускатъ да се води дело 
и правятъ излишни разноски, като внесътъ доброволно дългътъ си. 

Ние верваме, че при едно такова изказано желание, общото съ
брание ще даде по дълъгъ срокъ за изплащане на сумата и ще опро
сти лихвите на парите. 

Сумата лв. 2550 — стойность на три загубени шинела презъ 
време на I Лов. Съборъ въ Варна, съгласно решението взето на из 
вънредното общо събрание на 9 януарий н. г. се внасе на 8 Дружи 
на и така всички сметки по събора се приключиха 

Доставка на материяли. 
Традиция е въ Варненското Ловно Дружество да се доставятъ за 

членовете му доброкачествени материяли. Такива си спомняме 6txa 
доставени преди 20 години отъ тогазашнотз настоятелство, впослед
ствие обаче се доставиха отъ кооперацията, която н-вколко години ни 
снабдязаше съ доста добри гилзи. 

Следъ ликвидацията на кооперацията и да имаме винаги на раз
положение добри муниции, нашите предшественици бъха доставили 
доста добъръ черъ барутъ, а ние рещихме да доставимъ едни отъ 
добритъ за сега въ България гилзи „Вулканъ". 

Настоятелството имаше за основа да доставя само доброкачест
веното, като знае добре, че ефтиното е винаги скъпо. И то не оста
на излъгано. Независимо, че въ града се продаваха много ефтини гил 
зи, а гилзите „Вулканъ" бЪха съ 50% по скъпи, цружеството бе 
принудено да достави гилзи на даа пжти и то нвколко хиляди и кап 
супи — кръстатки едно значително количество и факта, че тая стока 
се разкупи отъ ловците, показва че ние сме ги задоволили. 

Цените на ЛОВНИТЕ материяли настоятелството определяше съ 
малка разлика отъ стойностьта имъ, колкото да се покриятъ лихзит* 
на вложените суми. 

Настоятелството желаеше да достави и доброкачественъ барутъ/ 
но за съжаление не се нам ври подходящъ и ние съжеляваме за това. 

Повечето отъ другарите ловци еж чели въ ловната литература, а 
сжщо еж чували, че напоследъкъ еж зачестили нещастнитъ случаи при 
употребата на бездимните барути отъ ловци, пушките на които не еж 
приспособени за подобни барути. Имаме нвколко случаи, макаръ и сь 
не—много печални резултати и между варненските ловци. 

За да се предпазятъ ловците отъ едни по-големи нещастия, за: 

щото бездимните барути започнаха да се появяватъ все по често и по 
често на пазаря и да се посочи оржжие като типъ добъръ въ вевкс 
отношение, следъ добро проучване, настоятелството влезе въ разбира* 
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злство съ известната фирма Manifacture Franchise D'Armes et Cycles въ 
>ада Sait-Etienne — и достави три базкуркови пушки за образецъ, типъ 

^обюсть" (значи „здраво"), цевите на които еж приготвени отъ от
лична стомана и пробзани съ хидровлично налагане 1000 кгр. на кв. 
м., а съ бездименъ барутъ 800 кгр. на кв. см. — една грамадна из-
.оржливость. МеханизммгЬ не еж сложни, а при това здрави. Бой си-
.иленъ и далеченъ; особено на зименъ ловъ даватъ добъръ резултатъ. 

Фабриката направи отстъпка на дружеството ни 10% отъ цени-
ъ си. Пушкит-fe дойдоха малко скжпи за нашия среденъ ловецъ, кой-

е въ мнозинството си съ по слаби материални средства. Едната 
пушка се продаде веднага въ брой, а другитЬ две — на изплащане, 

Уяъ отговорностьта на Н вото. 
Макаръ, че дружеството и да е напълно гарантирано за сумите 

че купилите пушки плащатъ и лихвите за просрочване, н вото виж-
._, че тоя начинъ на доставка на пушки, при известна евентуалность, 
оже да увреди дружеството, създава неприятности и излишни раз-
,1авии, поради което за въ бждеще, то не ще доставя пушки по тоя 
-!чинъ, но е винаги готово да услужи на левцигв при условие, че 
,зи поржчката ще требва да се внесе половината стойность на пуш-
1та, а останалата се изплати следъ пристигането на пушката въ 

>арна. 
Освенъ това дружеството получи въ консигнация нькои ловни 

атерияли; по добрите и ефтините отъ ТБХЪ се разпродадоха, а по 
'ламата часть се върна обратно. 

Яко другарите ловци намиратъ направения опитъ за добъръ ний 
.з го следваме, обаче винаги предпазливо и умерено. 

Ловенъ бюлетинъ. 
Съ цель да се внесе една нова струя въ живота на Д-вотони, на 

'оятелството реши да издава при известни случаи „Ловенъ бюлетинъ". 
Бюлетинъ № 1 се посрещна добре отъ другарите ловци въ Вар-

и вий одобрихте издаването му на общото извънредно събрание 
25 VII 1926 год. протоколъ № 21. 

Тоя бюлетинъ се посрещна сжщо добре и отъ Управителния 
-ъветъ на Организацията и особно отъ другите ловни дружества въ 
• •раната, H-БКОИ ОТЪ които ще последватъ вероятно нашия примеръ. 

Отрадно е да се отбележи, че разноските направени за бюлетинъ 
1 се покриха отъ самия него. >. 

Цельта на тия бюлетини е да развие въ другарите ловци по-
Jn-Бмъ интересъ къмъ дружествените дела; да имате винаги на ржце 
•гятелностьта на дружеството и неговото материално състояние, за да 

•жнете по-дълбоко въ живота му. Но той носи и по възвишени цели: 
й ви зове къмъ родната природа, къмъ отечествената обичь, къмъ 

jea що било е свято за българина, къмъ тоя стожеръ, що родината 
Ще запази и племето ни ще възкреси — „Обичай България." 

Обичайте лова, спазвайте закона, интересувайте се отъ делото ни 1 

Литература. 
За любознателния ловецъ настоятелството изписа списанията: При-

->да, Туриаъ, Морски Сговоръ, Ловна Просвета. 
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То достави много интересното и изчерпателно съчининие по лов; 
„La chasse moderne". 

Другаря ловецъ г. Хр. Христостому подари на Д вото ни цент 
илюстрозанъ албумъ, какъвто отъ никжде не може да се достави 
„Les chiens, les gibiers et ses ennemies"—издание на „Manifacture France 
D'Armes et Cycles". , 

За това му внимание къ«ъ дружеството ни и особно за това, 
той е вникналъ въ нашите цели, приятно н и е да му изкажемъ на 
шата благодарность. Дано той бжде последванъ.и отъ други ловци. 

За по добра ориентировка се доставиха картите на генерални» 
щабъ за нашия районъ. • 

Дружеовото ни, съзнавайки ГОЛ-БМОТО родолюбиво значение ;s 
културно просветната организация „Български Народенъ Морски Сг: 
воръ", която ратува да приобщи българина къмъ морето и веднанл 
дошъпъ при него, да използува неизчерпаемите му блага и се прибли 
жи чрезъ него до културния светъ, се записа за колективенъ члет 

на тая организация, която се намира подъ покровителството на Пг» 
вия Ловецъ въ България — Височайшия ни Другарь „Негово Велин-
ство Царь Борисъ III". 

Настоятелството моли другарите ловци да използуватъ скромнак 
ни библиотека и се запознаятъ по отблизо съ теорията на лова, за 
не отслабва никога въ нашите редове и научната мисъль за тов 
богатство. 

Почетенъ предсЬдатель и почетни членове. 
Ние сме длъжни да укажемъ внимание й отдадемъ нуждната 

читъ на тия наши другари ловци, кои го еж допринесли нещо добрь 
за дружеството ни. 

Въ първия редъ на тия заслужили другари еж безусловно иь» 
циатерит-Б и основателите на Варненското Ловно Д-во „Сокол* 
презъ 1889. год. г. г. Ялександръ Дяковичъ, Хр. Славейковъ, Д-ръ 
Ивановъ, Дръ Зитереръ, Янко К. Славчовъ, Методи Станевъ,Дръ . 
девъ, г нъ Гербоа и Щерю Белчевъ (последния е поржчалъ първ: 
печатъ на дружеството). 

Другарите ловци Длександръ Дяковичъ. Методи Станевъ и Як_ 
Славчевъ еж обявени вече за почетни членове; те всички еж живи 
здрави и освенъ Янко К. Славчевъ, който е вече въ преклона вв 
расть, първите *двама г. г. Дяковичъ и Станевъ и до днесъ еж най 
редовни членове. Нека пожелаемъ и на тримата Проведението да 
ри здраве и животъ за радость на всички ни. 

Но другаря ловецъ Ял. Дяковичъ има и тая заслуга, че е пър-
инициаторъ да се основе презъ м. май 1889 година дружеството 
следъ това дълги години съ трудъ и постоянство да го представли 
въ качеството му на председатель; за това настоятелството предл^ 
възъ основа на, чл. 8 отъ устава, да се съгласите и единодушно пр>» 
мете, щото другаря ловецъ Длександъръ Дяковичъ да провъзглас. 
за почетенъ предевдатель на дружеството ни. 

Останалите основатели: Хр.. Славейковъ, Дръ Радевъ, Д ръ 
Ивановъ, Дръ Зитереръ, r-нъ Гербоа и Шерю Бепчевъ не еж о. 
вени още за почетни членове и ние не требва да забравяме, че те 
едни отъ първите пионери на ловното дело въ Варненско и че д. 
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жеството ни дължи своя животъ на техъ. Затова сжщо молимъ 
.събранието да се съгласи съ нась и ги провъзгласи за почетни чле
нове на дружеството съгласно чл. 7 на устава. 

На живите отъ техъ пожелаваме добрини и спокойни дни, а на 
покойници — „Вечная памятъ", като за тоя нашъ актъ и за утешение 
на близките имъ, издиримъ адресите имъ и ги уведомимъ. 

Благодарность: На другарите ловци взели участие въ уредбигЬ 
на праздника, вечеринките и др. изказваме общата на членовете на 
дружеството ни благодарность. 

Обществено значение: ТрЪбва да признаемъ съ радость, че 
нашето д во можа да отдаде нуждното и заслужене на по висши дър
жавни цели за доброто на страната ни. То можа да окаже съдействие 
на висшата власть въ по доброто посрЪщание на дошлия въ нашето 
пристанище съ специалиа мисия английски крейсеръ „Данае", на кой
то имаше и високопоставени лица, да покаже вжтрешностьта на стра
ната ни на тия важни чужденци, които се убедиха, че ние не сме вар
вари и че не се избиваме на всвка крачка, че и нашето село носи 
човешки добродетели, а горигв ни — голЪма хубость. 

Дружеството ни бе зачетено и поканено на големия приемъ, кой
то направи крейсера на видни варненски граждани. 

За споменъ на нашит-fe другари англичани-ловци, дружеството 
подари една хубава съ български рисунки дървена кутия за цигари. 
Командиря на крайсера капитанъ Рамзай остана много доволенъ", което 
се вижда отъ писмото му отъ 5 октомврий 1927 г. до дружеството ни: 

5 октомврий 1926 год. 
Гнъ ПредсЬдатель Маноловъ, 

Позволете ми да изразя на Васъ гне ПредсЬдателю, 
на гнъ Николовъ, подпредсЬдатель и на членовегЬ на лов
ното д-во моето дълбоко оценяване на любезната мисъль, 
която причини подаръка на единъ толкова възхчтителенъ 
споменъ отъ нашите дни на взаименъ ловъ. 

Язъ Ви уверявамъ, че тоя красивъ подаръкъ ще оста
не за винаги единъ отъ моите най-многоцени притежания 
и ще ми напомнюаа щастливите дни прекарани въ Варна и 
добритЪ ловци, съ които ний имахме честьта да другаруваме 
до гдето б-Ьхме заедно. 

Като ви пожелавамъ най-добрия ловъ, моля Ви да при
емете МОИГБ признателности 

(под.) Командиръ на крейсера на Н. Ве
личество Английския кралъ „Данае" 

Бертрамъ X. Рамзай 
Права и задължения: Те еж ясно указани въ чл. чл. 5 и б на 

устава и ний молимъ другарите ловци да ги прочетатъ и тогава се 
запитатъ и си отговорягъ сърдечно — какво получихъ и какво дадохъ 
на организацията и съ тия си отговори приценятъ делото на настоя
телството, за безпогрЪшностьта на което ний не можемъ да притенди-
раме, обаче, възложена ни тая почетна длъжность, ний сме се стре
мили да оправдаемъ доверието ви и да бждемъ еднакво справедливи 
къмъ всички. 
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Като поднасяме вамъ тоя си докладъ, ний верваме, както каз 

нашия виденъ журналистъ г. ftn. Савовъ, „че измина онова време, 
гато въ нашата среда се намираха хора, обладани отъ онова роб( 
роптание, което непрестано ехти въ тъмнините на наша!а българ! 
душа; че нЬма оная черна неблагодарность, да сме вечно недово" 
отъ всичко и да мислимъ, че е големъ подвигъ да ржмжимъ, да 
зжбимъ и да подкопаваме авторитета на всвка българска проява". 

На Вась, прочие, предстои да прецените нашия трудъ сь « 
ство на другарско съзнание и добри ловци. 

На слука! 

БЮДЖЕТЪ 
на Варненското ловно Д-во „Соколъ" за отъ 1 априлъ 

1927 г. д о 30 юний 1928 г. (15 месеца). 

П Р И Х О Д Ъ 
1) Отъ членски вноски на бава 700 члена по 60 лв. 42000 
2) Отъ лихви на капитала я 10000 
3) Отъ глоби „ 4000 
4) За ловенъ надзиратель по 30 лв. на ловецъ „ 21000 
5) Случайни приходи » 1000 
6) Отъ вечеринки и др. „ 15000 

Всичко приходъ лв. 93000 
Р А З Х О Д Ъ 

1) За мобили и др^ 
2) За книги, списания и ивобщо подържане биб

лиотеката и други 
3) Ка канцеларски, осветление и отопление 
4) Издаване бюлетините 
5) За ваплата на секретнрь касиера 
6) За заплата на единъ ловенъ надвиратель 
7) Формено облекло на надзирателя 
8) Застраховка на ловния надзиратель 
9) Фондъ общ. осигуровки на служащит-в за 

1926, 1927 и 192В г. 
10) Данъкъ занятие на «лужащит^ 
11) Случайни разходи 
12) Ввзитации ветеринарния лекарь 
13) На д-во "Юнакъ" ва ремонтъ на зданието 
14) За призове и подаръци по стрелбит-Ь 

лв. 3000 

6500 
6000' 
6000 
22500 
21000 
2000 
1000 

5000 
500 

2000 
1500 
2000 
1000 

Всичко расходъ лв. 79000 



15 

БАЛАНОЪ 
Съставекъ на 20 мартъ 1926 година. 

ЛКТИВЪ ПАСИВЪ 

Ловни билети 
Каса въ пари, земл: 
Банка и сп. каса 
Поомър. каса 
Стоки 
Инвент. предмети 
Длъжници 

110 
1' 

16886667 
3000 

13375 05 
308l l | 
1952065 

235683 36 

Капиталъ 
Фондъ лов. домъ 
Окр. лов. ивспект, 
Фондъ дост. серумъ 

14090691 
53984'45 
36717 

4075 

235683 36 

Ие̂ г&лОхзг. и в а г у б и 
къмъ 20 мартъ 1927 год. 

ЗАГУБИ ПЕЧАЛБИ 

За канцеларски 
За заплати 
За случ. разходи 
Формен облекло надв. 
За Ветер. лекаръ 
За книги, вестници и др. 
За вноски посм. каса 
Чиста печалба къмъ 

капитала 

5315' 
57889 98 
' 2775] 

6090 50 
2000 
445 

40 
.. 

5367210 

128227 ь8' 
1 

Огъ вечеринки 
„ членски вноски 

, „ издр. лов надв. 
я лихви 
. глоби 
„ статист, таблица 

„ стоки 
я билети за кучета 
'„•• събора 
1, ловни значки 

19128 
52800 
43649 

3627 
2215 
4480 
Ъ71 

45 
500 
210 

128227 

50 

98 
25 

85 

58 
1 
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БАЛАНСЪ 
на Варненското Ловно Д-во „Сонолъ" 

оъставвнъ къмъ 31 мартъ 1927 год. 
АКТИВЪ ПАСИВЪ 

Ловни билети 27 броя 
нови ио 210 лв 5670 

Ловни . билегн 1 брой 
стари по 110 IB. 

Стоки 
Длъжници 
Инвентарни предмети 
Посмърт. каса Д. Град. 
Каса 

. 

5780 — 
28450,80 
18770 64 
38509 — 

1500 — 
199055|70 
292066 i5 

Капиталъ 
Фондъ Ловенъ домъ 
Фовдъ достав. серумъ 
Фондъ Джанаваръ тепе 
Окржжна Лов. управа 
За лекуване кучета на 

Д-ръ Тюлевъ 

170903Г 
6 6 0 0 0 -

4 0 7 5 -
3 1 1 5 -

45973 

2000 

— 

-• 

292066 15 

СМФТЕА 
вагуби ЗЙС печалОи 

къмъ 31 мартъ 1927 год. 
ЗАГУБИ ПЕЧАЛБИ 

Канцеларски, освЪтлен. 
и отоааение 

Заплети 
Случайни разходи 
Книга списания и др. 
Посмъртна каса 
Формено облекло 
Статистическа таблица 
„ f Д. Атанаеовъ Благот.{ д -\ Добри 
Обществени осигуров. 
Лекарска прогледъ 
Чиста печалба за урав. 
нение къмъ капитала 

8690 80 
55229 — 

45l|— 
2382 — 

60 — 
4274 — 

. 800|— 

2500 — 

2938 — 
2000 — 

j 
29996 15 

109320 95 

Отъ стоки 
„ ловни значки 
„ п билети 
я членски вноски 
„ ловни надзиратели 
я лекуване кучета 
я глоби 
„ вечеринки 
„ билети ва кучета 
„ лихви 

1016 95 
1060 — 

9 Г 
43320 , -
2 8 8 8 0 -

3611 
9205 

— 
— 

16570J-
1 6 8 -

5481 

109320 

— 

95 
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За знание отъ ловцит4. 
Въ Варненския ловенъ районъ. 

Забранява се биенето на яребицит-Ь северо-източно отъ гр. Варна 
въ всички местности попадащи въ дгьсно отъ следната линия: начиная 
отъ морето (ирезъ входа на морската градина), превъ града — уд, Вла-
диславъ по протяжение на шосето Варна—Добричъ до ромънсвата гра
ница и отъ тамъ по самата граница до морето, за срокъ отъ три години, 
начиная отъ I септемврйй 1926 година. 

Въ Провадийския ловенъ районъ. 
За срокъ отъ две години начаная отъ 1 августъ 1926 год, обявя-

ватъ се забранени ва 'биене на всвкакъвъ видъ дивечъ, местностите на-
ходящи се въ районитъ- на Провадийското ловно дружество, а Именно: 

а) Иланъ-баиръ съ нивята и Султанларската чука до ж. п. линия 
и цЬлата м^етность съ лозята Коджа-тепе. 

б) „Ерекъ чешме" — ПАТЯ на село Добрина превъ нивята край 
чешмата „Ханъмката", край с. Добрина право Еминдеребаши по про
дължение превъ Фий тарла до с. Ееки Арнаутларъ. Северно отъ с. Ески-
Арваутларъ по лжтя превъ с. Дере кьой до источнитъ- канари на гр. 
Провадия й до „Ерекъ чешме*. 

в) Северно Шереметски ниви край полето до Кадж-кьойската гора, 
западно Емешенъ-гьолджу, Боваллькъ енде; южно: течението на буюкъ-
Дере до Кирова трапъ; Источно: Главата на малкото Буюкъ дере, ташлд, 
гечитъ; малкия гиуджакъ и плета на шереметскигЬ ниви. 

г) Саидъкчийската общ. гора при граници : Ярамова, Ешилъ гьолд-
«укъ, Акъ-топракъ, Юдакътокатъ, Потрушансвото землище—Баа-аркааж.. 

д) М^Ъстностит-Ь отъ Дели Хюсеинското землище: „Теребешъ", „Ко-
джа-баиръ" Дюзъ меше кайрякъ съ граници; „Ташъ бурунъ", „Деринъ-
хендекъ", „Куртъ гьолджукъ", „Бакаджакъ", Кара Хасанъ, Дели-таши и 
по течението на р. Луда-Камчия до с. Дели Хюееинъ Махле. 

е) Неточно по течението на Фете-кьойската р-вка, Сарж-Хюсеинъ 
кюпрюсю, р-вката „Ана дере" съ точки: Одунъ кюпрюсю, Бодджи-дерменъ, 
Башъ бунаръ по п&та sa с. Черковна и с. Кривня. 

ж} Землището на с. Арапларъ, Бурханларъ и с. Къзжлджидаръ при 
граници: Пж.тя отъ с. Бурханларъ за с. Къзж.лджиларъ, с. КЪЗАЛДЖИ-
ларъ, пж.тя отъ с Къзж.лжиларъ за с Бурханларъ. 

») Землището на с. Караджа отъ, Пунарлий, Касъмларъ при граници 
--• Северъ: Арапларски ниви; Изтокъ: село Караджа-отъ и шосето отъ 
Караджа-отъ за Провадия до р*ката „Суха ръ-ка" (Янакъ-дере,); отъ Югъ: 
Р-Ьвьта Суха р*ка; Западъ; ПАТЯ за с. Касхмларъ презъ с. Пунарлий 
кРай арапларвката държавна гора до седмата точка-араплврскит* ниви. 

и) Забранява се биенето на сърни за 2 години въ ц-влит* граници 
н а държавната гора „Коджа балканъ". 

Въ Старо-Орвх ловенъ районъ: 
а) Забранява се биенето на вс-Ькакъвъ дивечъ въ тая часть отъ 

Държавната гора „Лонгоза" лежаща источно отъ „Стара р*ка включи-
телво и боазския чайръ до морето за срокъ отъ 2 години. 

б) Забранява се биенето на сърни въ ц*лня районъ на Старо-Opix, 
4овно Д-во за срокъ отъ 2 години. 



18 

I» a Q н: ш. 
1) Въ свръзка съ чл. чл. 44, 45 и 46 отъ Закона за Лова ва предстоя

щата ловна година се разрешава продаването само на прелетния дивечъ и 
то по начинъ указанъ въ чл. 44 отъ Закона, на цени както следва : За 
пътпъдъкъ—10 лв.; за гургулица—5 лв.; за бекасъ—30 лв ; за патица 
—20 лв.; ва гжска—40 лв. и за гжлабъ—5 ля. 

2) Съгласно чл. 43 отъ Закона за Лова, всички дружествени членове 
ловци ва ловната 1926/27 година еж. длъжни да убиятъ вреденъ дивеч* 
както следва: 10 броя гарги, гарвани, врани, или 5 свраки, или 2 сокола, 
или 2 сойки, краката на които да представятъ на двото. Нека да се има 
предъ видъ, че за неизпълнение на това постановление на закона, ще 
се прилага забележката къмъ чл. 90. 

3) Забранява се биенето повече отъ 2 заека при едно излизане на ловъ, 
но желателно е обаче само единъ. (чл. 86 отъ Закона). 

4) Съ цель вапазване бременит-в и малки вайци, забранява се воде
нето вънъ отъ населенитЬ агЬста гончиви кучета било подъ предлогъ на 
разхождане и пр. начияая ежегодно отъ 16*111. до 1.IX. 

5) Задължаватъ се всички членове ловци да водятъ точна и добросъ
вестна статистика ва убития отъ т-Ьхъ дивечъ. Н^ка г.евки помни, че 
ловната статистика е т-Ьсно свързана съ стопанисването на дивеча въ 
окржга и че тя не се иска ва никакви облагания съ данъкъ, както мно-
вина наивни другари си обясняватъ това задължение. 

6) Въ връвка съ новия законъ ва лова таксата аа ловния билетъ 
аа настоящата ловна година ще бжде ваедно еъ всички вноски 395 лв. 
Тая сума произлиза отъ: ловенъ билетъ съ маркит-Ь — 210 лв,; списа
ние „Ловецъ"—40 лв.; за ивдръжк! на У прав. Съветъ—10 лв.; членски 
вносъ —60 лв ; посмъртна каса—20 лв.; ловенъ домъ—10 лв.; окржжна 
управа—10 лв.; ловни надзиратели—30 лв.; статист, таблица—5 лв. или 
всичко — 395 лева. 

7) Нека всички ловци побързатъ и се снабдятъ съ ловни билети 
презъ м. юлий т. г. день по рано, съ което ще улеснятъ себе. ей относ
но редовното получаване на'списанието, а така сжщо и Двото относно 
работата му. Членството требва да бжде подновено до 1 й октомврий т. 
г. защото на вакъснЪлите членове съгласно чл. 71 отъ Устава ще се 
налага глоба за вакъснение въ рязм-Ьръ 20 лв. 

8) По II наредба отъ правилника за вжтрешния редъ на Ловната 
Организация, всички членове ловци еж. длъжни да се снабдятъ съ би
лети ва правовладение на ловнитй си кучета. Д вото е канило н-Ьколко 
пжти членоветтЬ си, обаче малцина еж сторили това, особено ловцит* 
отъ селата. Таксата на билета заедно съ маркитъ- и вначкитъ- е 18 лв. 

Предупреждаватъ се всички членове ловци да се снабдятъ съ билети 
ва кучетата си до 1.V1H. т. год. и съ значки за кучета. Ловнит-Ь надая-
ратели презъ време на ловъ ще пров-Ьряватъ билетитъ* и ще отнематъ 
кучетата отъ тия членове, които не притежаватъ билети, ва тъ-хъ. 

9) Съ покана & 149/1926 г. е съобщено, че къмъ тавгодиш ловни 
билети, както и ва въ бждеще, ловцигЬ ще тр-Ьбва да представятъ я 
единъ свой портретъ, койго да бжде ясенъ и да отговаря на въвраетьта 
на ловеца. Нека се внае, че бевъ портретъ билети не се издаватъ. 

10) Всички ловци да представятъ статистическите си сведения. »а 
1926/27 год. най късно до 1-й октомврий т. г. иначе се глобяватъ съ 
J0 лева. 



19 

11) Умоляватъ се всички ловци, които иматъ познати ловци-чуж-
щи, или ловци, които си ввематъ билета ва ловъ направо отъ Око-
шекото Управление, да имъ съобщатъ да се явятъ въ канцеларията 
Д-вото, за да имъ се дадатъ наставления.ва новата ловна година, еъ 

мь де се ивбЪгнатъ евентуалните неприятности. 
12) Всички другари ловци, които видятъ или чуятъ, че въ улицата 

жъ има б^еяи кучета, веднага да съобщаватъ въ канцеларията на Д вото. 
13) Телефона на дружествената канцелария е Л? 435. На председателя 

А. Манодовъ А; 183. На подпредседателя г. Ив. Николовъ № 301. 

л. Маноловъ. 

йзъ миналото но нашета дружество. 
Като всека обществено културна организация и Варненското Лов-

ю Дружество-;„Соколъ* има своито минало — своята история, колкото 
скромна, толкова и поучителна за насъ и иднитъ поколения. 

И ако ние имаме притенцията да бждемъ съзнателни и културни 
ловци, имено тая култура ни налага да знаемъ своето минало, защото 
отъ него ще почерпимъ поука за бждещето и ще опознаемъ по отъ 
близо тия наши другари, покойници или днесъ живи, които безкорист
но и чистосърдечно еж поднесли часть отъ своитъ сили предъ олтаря 
на левното дъло и еж били едни отъ строителитъ на сегашната ни 
многохилядна, ловна организация. 

Колкото и да еж. скромни дълата поднесени идейно* въ служба 
на обществото, те винаги.тръбва да се ценятъ и уважаватъ отъ всич
ки ни, защото народъ безъ общественици — е народъ безъ глава, 
организация безъ идейни дейци — е нула. 

А колко повече ние ще тръбва да се отнесемъ съ внимание и 
уважение къмъ нашитъ стари ратници, когато живеемъ въ една деи-
сгаителноеть, която за съжаление оценява дейцитъ си следъ смъртьта 
Им"ь и която винаги култивира личности, които неспособни къмъ твор
чество и дъла, навс-Ькжде се ширятъ и всеватъ язвата на раздоръ, 
«моизяждане и унижение. , 

Само доброто минало, само добре оценените заслуги на старитв 
Раници, ще ни научатъ да гледаме ловното ни дъло и дейцитъ около 
№го съ чувството на справедливость и правилна оценка. 

Ето защо и подб,удени отъ тия мисли, ний имахме случая да бе-
:«Дваме съ останалите за наше щастие и за щастието на близкитъ 
•мъ, още живи наши другари ловци: г-да Янко К- Славчовъ, Алексан-
Щ Дяковичъ и Методий Станевъ и да ги помолимъ да си спомнятъ 
^°, е било въ миналото нашето дружество. 

Те бъха добри и ни разказаха спомените си, за което сме имъ 
1СкРено благодарни, които ние попълнихме и отъ архивата на дру-
«*твого- за да можемъ днесъ да поднесемъ на варненските. ловци 
Ня.ни редове. 
г Преди още да се основе въ Варна ловно стрелческото дружество 
?к°лъ* е имало десетина ловци, които еж купували позволителни 
» ловъ отъ градоначалството. Ролята на държавата въ това време въ 
оВДото.стопанство е била тая, да събере известна такса и нищо по-
гче: -Законъ за Лова" не е имало; охраната . да лова може да се 
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каже че е била никаква, но ловътъ при все това е билъ изобилен 
защото и самата ни държава е била още девствена, горите — гол-
ми, храстите — обширни, а ловците — малко. 

Инициативата за основаване на дружеството ни еж взели, npej 
м. май 1889 година варненските ловци: сегашния нашъ другаръ Яле 
сандръ Дяковичъ и бившия министръ Хр. Славейковъ. 

Презъ м. май 1889 годи не, следъ като инициаторите еж подгот 
вили добра почва, въ сегашната градска градина, до- грздекия чаот, 
никъ, е било свикано първото учредително събрание,, на което еж а 
явили основателитЬ на Д вото: Ял. Дяковичъ — тогава Преде, на Окр 
еждъ и сега виденъ български адвокатъ, Хр. Славейковъ — сега ад 
вокатъ въ гр. Кюстендилъ, Д ръ Н. Ивановъ, Д-ръ Зитереръ, Г-ш 
Гербоа (търговецъ), Янко К. Славчовъ, бившъ народенъ представители 
кметъ на града и виденъ варненски търговецъ и общественикъ, Ме' 
тодии Станевъ, най стария въ Варна деецъ по морския транспортъ « 
единъ отъ първите българи и параходни агенти и Щерю БЪлчевъ, ко
муто г. Дяковичъ е възложилъ да поржча първия дружественъ печать 

Тая малка интелигентна1 група е сложила основитъ на сегашнотс 
ни дружество, основи здрави, които ние по ттзхенъ заветъ трЪбва ви 
наги да пазимъ. 

Инициативата за основаване на дружеството е била взета така: — 
презъ 1888 год. въ Варна е дошелъ г. Ял. Дяковичъ и като еждия е 
заварилъ г. Хр. Славейковъ — добъръ и обичащъ лова ловецъ. Той е 
уговорилъ г. Дяковичъ да стане сжщо ловецъ, далъ му пушка и па
трони. Тоя благороденъ спортъ се много харесалъ на г. Дяковичъ и 
ние по-старитЬ ловци го знаемъ, че навремето си б-вше единъ огь 
най-добригЬ стрелци и ловци на бекаси. Отъ дума да дума 'Дяковичъ 
и Славейковъ се убедили, че ще бжде добре да се уреди и едно ловно 
дружество въ Варна, решаватъ да се посветятъ на тая идея и най-
после г. Дяковичъ поканва основателите на събрание. 

Въ него време известно е че въ Варна се е ширила силна гръцка 
културна пропаганда, подържана отъ Цариградската Патриаршия въ 
лицето на гръцкия митрополитъ. 

Да говоришъ гръцки и да си жененъ за гъркиня е било КБШР 
аристократично, много фино и затова много простички българи, които 
еж идвали въ Варна отъ околниттз села, лесно еж ставали „идйсъ" 
„опуло" и др. и еж си въобразявали, че еж стари елини. 

За чужденцитв пропагандата е подържала добре уреденъ интер-
националанъ клубъ, който.въ сжшность е билъ гръцки клубъ и чрезъ 
него еж усп-ввали да отвличатъ вниманието на чужденцигЬ и да пред
ставял, българската Варна, нъчцо като гръцка колония. Имено въ това 
време, както казва r-нъ Ял. Дяковичъ, идва основаването на ловното ни 
дружество, между основателите на което освенъ българи е имало и 
видни чужденци. 

Това културно ловно гн%здо е било първото разклащане на ин
тернационалния клубъ, чужденцит-fe еж се приближили къмъ българ
ската интелигенция, а тя е била безусловно достойна за приближа
ване. Ние всички знаемъ какъ лова сприятелява хората, квкъ лов
ците въ полето еж винаги непринудени другари. 

Ето първата голема заслуга на нашето дружество за българ
ското съзнание и повдигане на нашата черноморска красавица Варн а . 
Хвала и честь на първите основатели-родопюбци. 
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Но новооснованото дружество, предсвдателствованб достойно и 

С л̂го отъ първия му инициаторъ г-нъ Ял. Дяковичъ е послужило не 
ip&Mo да сближи българите съ видни чужденци, но до сближи и сами-
ишЬ българи въ Варна помежду имъ, като развие въ тЬхъ чувствата 
аа другарство и толериране. И това другарство е оставило неизлечими 
гспомени въ първите саратници и ние не веднажъ сме били сви-

асяетели да видимъ, какъ тия стари другари, при случайни сръщи по
между си, еж проявявали чувствително другарство, зачитане и уваже-

0§ме — чувства, отъ каквито днесъ се особно нуждае ЦЕЛИЯ ни народъ. 
Въ първото време следъ основаването на дружеството, както си 

ромня г. Янко Славчовъ, ловъть се е откривалъ съ общъ излетъ на 
повците — отивали еж до близкигв -— по изобилни съ ловъ м-вста, 
гамъ еж разтваряли палатките и прекарвали заедно и при обща тра
пеза по 2—3 дни. 

Скоро следъ основаване на дружеството еж се записали като йо
да ловци другаригЪ: Иванъ Явашчиевъ, Я. Ягалиди, Гарабедъ Ховаса-
пиянъ, Д-pjj Пюскюлиевъ, х. Петро Христодуловъ, Мих. Коранъ, Яни 
Дянковъ, Йоханъ Григорияди, г. ДюлгерЬвъ, Е. Сигристъ, Пеню Жита-
ровъ, Окр. Упр. Паничерски, Лгопъ Тосбъйкянъ, г. Тори и др. 

Тия ловци еж били сжщо ревностни и идейни другари, нЪкои 
отъ които еж вземали участие въ настоятелствата и еж принесли пол
за на дълото. На ЖИВИГБ: „хвала и добрини", на ПОКОЙНИЦИТЕ ивеч-
ная памятъ." 

Първата канцелария на дружеството се е помъщавала въ зда
нието (сегашното) на г. Г. Пасаровъ на ул. Цариградска. 

Впоследствие презъ 1905 год. ние заварихме канцеларията на дру
жеството въ зданието наречено „Сите — Варна" и си спомняме много 
добре, че следъ това за икономия тя премина въ кантората на на
шия другаръ Методи Станевъ,, който изпълняваше и секр.-касиерска-
та длъжность. 

По него време ний се бъхме завърнали отъ странство, кждЪто 
бъхмеси вече опитали ловното щастие, особено по островитъ на 
ФИНСКИГБ Шхери, кждъчго се намираше изобиленъ и запазенъ ловъ 
на елени, зайци, тетереви и патици. 

Направи ни добро впечатление, че още съ вземането на първия 
ни билетъ въ 1905 година, секретаря ни предложи ефтини доброка
чествени и въ изобилие ловни материяли, отъ които до скоро още се 
ползувахме. 

Ето една добра-традиция, да се доставятъ ловни доброкачествени 
материяли за ловцигв, традиция, която за щастие и до сега се запа
зи. ДобригБ д-вла заслужаватъ подражание. 

До колкото можахме да узнаемъ отъ разпити, председателството 
на дружеството е вървело въ следния редъ: 

Ллександъръ Дяковичъ — дълги години следъ основаването; Д-ръ 
Н. Ивановъ, Василъ Загоровъ — окр. управитель, Георги Паничерски, 
Яни Дянковъ — (управляющъ дружеството безъ изборъ отъ 10 априлъ 
1915 до 9 май 1926 година), Панайотъ ДнаЪгасовъ — отъ 9 V 1920 до 
15 май. 1921 год., Иванъ Сокачевъ — отъ 15 V 1921 г. до 20 IX 1923 г. 
Методий С т а н е в ъ - отъ 20 IX 1923 до 19 VI 1924 г., Д-ръ Денчо Цо-. 
невъ—отъ 19 VI 1924 г. до 6 IV 1926 г. и Александръ Маноловъ — 
отъ 6 априлъ 1926 г. до днесъ. 

Всекой отъ тия наши другари, заемайки тая почетна, отговорна 
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и да си признаемъ вечно критикувана длъжность, е nocf авйлъ, зае 
съ другарите си отъ настоятелствата и по една здрава керемида в 
ху ловната сграда, допринесълъ е все по нъщо хубаво и е показа. 
че не така лесно е да се служи на общественото поле при нашг 
действителность — но пакъ еж служили и все оставили по нъщичи 

Нека младитъ другари — нашето бждеще, които се намират 
при много по добри условия за работа се заинтересоватъ да изучат 
ловното д%ло и нека се амбициратъ да достигнатъ и те тия почети 
мъхта за благото на благородния ловенъ спортъ. 

За отбелязване е и факта,- че нашето дружество се е ржководило 
и отъ по възвишени идеи. Презъ 1910 година се построи сегашния 
юнашки .салонъ и понеже юнацитъ тогава се нуждаеха отъ средства, 
то те прибегнаха да потърсятъ и помощьта и на другите спортни 
организации. Варненските ловци, много отъ които б-Ьха юнаци, а на 
други децата имъ юнаци, не можаха да оставятъ тоя апелъ и да не 
помогнатъ съ своите скромни средства на едно благородно дтло — 
ловното ни дружество пожертвува сумата 5000 лв. златни, а съ дру
ги 5000 лв. кредитира „Юнакъ" и чрезъ тази си помощь насърдчи 
юнацитъ въ постройката. 

За тая тогава скромна сума, а днесъ повече отъ 100,000 лв. ние 
никакъ не съжеляваме, защото е сторено едно добро; ние се радваме 
на успъха на „Юнакъ* — на това чисто българско дъло. 

Въ замъна на тая наша услуга, „Юнакъ" ни даде въ вечна соб-
ственость една стая за канцелария и ползуване отъ салона въ извест
ни случаи. 

Дано „Черноморски Юнакъ" бжде щастливъ да доискара до край 
своята сграда, за довършването на която се иски още много. 

Но настъпиха военигв години; дойде освободителната война въ 
1912 год. — и ловците се наредиха съ останалитъ бойци. Дружеството 
ни требваше и то да се прибере за по добри времена и да.. даде отъ 
своята среда скъпи жертви за обединението на племето ни. 

Свърши се Балканската Война и ето че настжпи Общоевропейска
та. Дружеството ни пакъ замръ за да доживее и види печалния край 
на войната, 

Това поражение не пощади и дружеството ни, защото презъ 
1918 год., когато въ Юнашкия салонъ се настаниха черните френски 
окупациони войски, тия културтрегери отворили вратата на канцела
рията ни и разпилели почти цЯлата ни архива, която криеше доста 
цени материяли изъ миналото на дружеството ни. 

Но свърши се и това време и заспалата Ловна Организация, по 
потикъ даденъ отъ Варна се съживи, съживи се и нашето дружество 
и започна една трескава дейность. 

Прокара се и института за ловните надзиратели, чрезъ който се 
намали едно зло, що представляваше браконерския елементъ. 

По него време, следствие неудачнитЬ войни българския духъ в« 
зарна беше доста сломенъ. За повдигане на тоя духъ и за подбодря-
ане на организацията, тогавашното настоятелство подъ председател; 
гаото на г. Ив. Сокачевъ, лодпредеЬдатель Никола Холевичъ и секре: 

?рь Ив. Ж. Ивановъ, съ съдействието и подкрепата на Управителния 
>ветъ, подъ председателството на автора на марша на българските 
вци и сегашенъ предсЬдатель на Организацията г. Д-ръ Ив. Янкова 
зди първия ловенъ съборъвъ Варна на 27, 28 и 29 Лагусгь 1922 г. 
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Уредбата на едно такова д-кло, ГДЕТО требваше да се приютятъ 
3500 ловци не е лесна работа и ако събора стана и се нареди, то то 
ва се дължи на варненските ловци, които не пожалиха трудъ и сили 
за- да се не посрамятъ. 

Макаръ и първи съборъ, той бе началото на началата и дано се 
последва съ нови подобни дъла, вече много по-добре уредени. 

Но като пишемъ единъ исторически приносъ къмъ миналото на 
нашето дружество, ние тръбва да се спремъ и на нвкои отрицателни 
страни на това минало и то не съ цель да правимъ нъкому упрекъ, 
а изключително, да изтъкнемъ, че тоя минусъ е пагубенъ за насъ 
и- двлото. 

Поразена и покрусена отъ великото нещастие що сполетъ отечест
вото ни следъ войнитъ, българската душа боледуваше и тая болесть 
не я оставаше спокойна; тя бе буйна, възпламеняюща, унищожаваща. 

И ние ловцигв/ дъца на народа си, не бъхме запазени отъ тоя 
духъ. Избухнахме презъ 1923 год. и внесохме бацила но дълението — 
деление, което още не е успокоено, деление, което трови чистата и 
благородна душа на ловеца, дъление което ломи дружеството ни и 
дъление, което ако съвършено не изчезне, може да ни унищожи. 

Ние си спомняме нашитъ събрания и другарски сръщи преди 
воения периодъ и тжжимъ за онова разбирателство, що цареше 
между насъ. 

Но нека, другари, изпратимъ духътъ на отрицанието и дъление
то далечъ, отъ насъ въ безкрайния ширъ на Черно Море, нека науче
ни отъ миналото работимъ съ чисто сърдце за бждещето и оставимъ 
на нашитъ' наследници здрава ловната сграда въ Варна. 

Ние сме отъ тия що върватъ въ гения на своя народъ, върватъ въ 
ниговия здравъ разумъ, върватъ въ здравигв сили на варненски
те ловци. 

Съ знамето на положителностьта и бодрия духъ — напредъ! 
Нека добрата ни традиция да празнуваме праздника си винаги 

на паметния „Джанаваръ", до ОСНОВИТЕ на великия християнски храмъ, 
до който почиватъ СКЖПИТБ останки на нашия незабравимъ другаръ 
и съпжтникъ на ЛОВЦИТЕ, учениятъ български археологъ дъдо Хер-
минъ Шкорпилъ, ни напомня за тоя чуденъ духъ, що носеше душа
та на Шкорпила, който дошелъ чужденецъ за насъ отъ родна Чехия, 
стана по българинъ отъ българите и ни показа, какъ се обича народъ 
и що е отечество. Нека тая традиция ни въодушевлява за да пом-
нимъ заветите на дъдотр, който винаги ни казваше, че въ единението 
е силата, че въ познанието на миналото се култивира народната гор-
дость и обичъ родна. 

На слука! 

Забележка: Възможно е въ нашето изложение да сме сторили 
неволни гръшки, или да сме забравили некого. Молимъ за това изви
нение, защото- ако нъщо е станало и не. е отбелезано, то не е отъ 
нежелание, а отъ невъзможнасть да почерпимъ отъ нъкжд% по точни 
сведения. Лко другаригЬ ловци биха ни помогнали съ нъщо, ще имъ 
бждемъ само признателни. Историята на дружеството ни тръбва точно 
да се възстанови и впише въ възпоменателния албумъ — златната кни
га на варненскигв ловци, който е замисленъ да се изработи отъ 
Н-вото на Д-вото ни. 
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Ив. Нжоловъ 

Състоянието на дивеча въ Варненския Ловенъ Районъ. 
Единъ въпросъ отъ твърде важно естество, на който мжчно мо

же да се даде една правилна и точна приценка — но все пакъ ще 
се опитаме да дадемъ приблизителнитв дани — резултатъ на лични 
наблюдения и придобити впечатления отъ 5 - 6 годишното ни занима
ние съ лова като спортъ. 

Н-вмаме притенциитъ на специалистъ и не винаги сме свободни 
да правимъ по обширни наблюдения, но. все пакъ всъкой праздниченъ 
день презъ ловния сезонъ сме били въ полето и считаме, че това 
време е достатъчно да можемъ да дадемъ, ако не точни, то*поне при
близителни сведения, които ще еж отъ обща полза. 

Ще се спремъ по специално върху дивеча представляващъ най-
голъмъ интересъ за ЛОВЦИТЕ между видовете дивечъ въ Варненско, а 
именно: яребицата, заека и лисицата. 

Яребицата — тоя красивъ, вкусенъ и благороденъ ловъ, който е 
на внимание особенно на градските ловци, за големо съжаление на-
мал%ва постепено и въроятно нъма да се мине много време, ко
гато ще дойдемъ до положение да ходимъ по цълъ денъ, безъ да я 
видимъ — нежели да убиемъ. Причинитъ за това бързо намаление на 
яребицитъ еж: условията на мъстностьта за развъждането й и лип
сата на ловно съзнание и просвета въ часть отъ ЛОВЦИТЕ. Ще се 
спремъ по отдълно върху района северно и южно отъ града и езеро
то. Северно — мъхтностьта е въ по-големата си часть неблагоприят
на за изобилното развъждане на яребицата, а главно — за постояно-
то й задържане, понеже липсватъ мЪста за лесно укриване, при по-
стоянрто преследване на което е изложена отъ ловците и ХИЩНИЦИ
Т Е . - — Така че, отъ една страна липсата на скривалище, а отъ другг 
.— удобния и равенъ, въ по голъмата си часть, теренъ спомагащъ за 
продължителното й преследване отъ ловците, тя е обречена на не
минуемо изтребление, ако не се взематъ съответните мърки. Намира
ме, че много умъстно е вземалъ решение Окр. 'Лов. Съветъ, като е 
забранилъ за три години биенето й северно (въ дъсно) отъ Добрич-
ското шосе. Отъ толкосъ годишното ни обхождане на тия места, 
сме сръщали много нар-вдко ята и то едва отъ по 5—10 броя. По доб
ри отзиви не сме чували и отъ други другари ловци. 

Малко по друго е състоянието на тоя дивечъ южно до района 
на Старо-Оръховското Ловно Дружество. 

Тукъ, благодарение на по пресечената и гориста мъстность, неу
добна за по продължително преследване и по удобна за укриването 
и, се срЪща по начесто и то въ ята отъ по 15—20 броя, които ята 
сме имали случай на сжщото мъсто почти въ сжщото число да вдига
ме въ забраненото за биенето и време. Но въпреки това нема да се 
минатъ 2—3 години и тукъ яребицата ще' намалее, защото сме виждали 
ловци които систематично, 'всъки праздниченъ день, еж на едно и 
сжщо мъсто и ги *преследватъ по цълъ день безъ спиръ Ние апели
раме къмъ тия другари да съзнаятъ злото което вършатъ и ' промъ-
нягъ по често мъттото на ловътъ, защото съ тая практика ще дой
демъ до положение на изтребители. Не требва да се забравя, че отъ 
постояното и често безпокоене яребицата е принудена .да търси по 
гол%мо спокойствие, вследствие на което започва да емигрира, 
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Не по добре е и заека. Той е с*що така подложенъ на без

мерно преследване и унущожение и то особено отъ ловцитъ, които 
живеятъ въ съседство съ него които съ видимо удоволствие заявяватъ 
при ср-вщи, че убили по 40 до 50 броя презъ сезона, макарь че въ 
годишниттз сведения не показватъ точното число, по съображения отъ 
съвсемъ не-научно естество. — Сьмнъваме се и въ спазване- биенето 
имъ презъ забраненото време, защото — какво като ходилъ да прег
леда нивите, вземалъ си пушката, скочилъ му заекъ — нъма да му 
прости; гръмналъ му и хайде въ торбата - казватъ те. 

Да, но не помислятъ за последствията отъ това не човЪшко от
насяне и то въ моментъ, когато може би иматъ малки за отглежда
не. Дми малкитъ зайчета, които споредъ насъ стк подложени на мно
го по големо изтребление отъ пастирчетата, за игра, отколкото на 
хищницитъ за храна. Разбира се, че ако се продължава въ тоя пжть и 
съ тия убеждения нъма да мине дълго време и тоя дивечь ще намали 
до минимумъ, ако не даже и до изчезване. Нека другарите ловци, а 
особно тия отъ селата, се стръснатъ отъ последствията на тая прак
тика и това безгрижие и бждатъ по сдържани, като същевремено 
внушатъ подъ страхъ на наказание на пастирчетата, че требва да 
престанатъ играта' си съ малкитъ на полезния дивечъ, безразлично ка-
къвъ билъ той. 

Лисицата — впечатленията ни и за нея не еж- по радостни, за
щото кожата й е твърде цена, поради което се силно преследва. 
Споредъ сведения отъ селски ловци намалението на лисицата се длъ-
жи още и на това, че се била появила нъкаква епидемия, отъ която 
много лисици измрели. Даже и да е така. нека се не забравя, че съ 
изчезването на лисицата, вредата по земледелскитъ култури ще се 
увеличи отъ разнитъ гризачи, на които тя е ГОЛБМЪ изтребитель. — 
Ние препоржчваме на другаритЪ ловци да я щадятъ презъ време на 
разплода й, да я биятъ не по-рано отъ м. декемврий и не по късно 
отъ края на февруарий. 

Отъ казаното до тукъ се вижда, че състоянието на тия видове 
дивечъ е много неблагоприятно, поради което ще требва да се поза 
мислимъ и вземемъ на време нужднитъ мврки, за да не останемъ 
повци безъ ловъ. 

По отношение на по едрия дивечъ т. е. тоя който се сръща изъ 
нашия районъ, а именно дивата свиня и вълкътъ, нека другарите лов-
ВД сами си направятъ заключения отъ придобитите впечатления и 
и резултатитъ иа устроените презъ тоя ловенъ сезонъ хайки. 

За прелетния дивечъ • — главно пъдпъдкътъ и бекаса, тая година 
сжщо нЪмахме щастието да бждемъ посетени въ изобилие, а и кол
кото минаха, престояха едва по единъ день и поради хубавото време 
СИ 0 Т л е ^ х а . ^ На слука! 

Я- Маноловъ. 

Статистически сведения за дружеството ни 
и убития дивечъ. 

Можемъ да водимъ препирни по нашето дъло, можемъ да правимъ 
"Редположения доста близки къмъ истината, но държимъ ли цифриттз 
н а поиблизителната действителност при насъ, картината е вече ясна 
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и споровете еж излишни; заключенията еж по-върни, по цени, а по-

презъ 
уката очевидна. 

Ето ви таблицата за нашия личенъ съставъ за 1926/27 г 
която ловна година сме имали 726 члена. 

Статистическа таблица 
на Ловцигв при Варненското Ловно дружество „Соколъ" 

разпред-влени по възрасть и професия 1926/1927 г. 
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Отъ цифритъ виждате, че спорта ловъ се прави отъ хора отъ раз
ни професии съ твърде разенъ интелектъ — или принципа на широка-
демократичность да е застъпенъ въ най-широки размъри; селянигЬ 
ловци при това еж повече отъ градскитъ. 

Но тая имено широка демократичность, . която събира хора съ 
разенъ мирогледъ, съ разни схващания и разбирания, прави организа
цията ни доста трудна за управление, защото допирните точки между 
разните й членове често отстоятъ доста далечъ, а не е лесно ра се 
примиряватъ разногледищата. 

Отъ тукъ ще извадимъ поука, че тр-вбва да ценимъ нашите дей
ци, защото, ако те еж преодолявали трудноститЪ, то се дължи - на 
тяхната обичъ къмъ ловния спортъ и високата имъ идейность. 

Макаръ че и логиката да ни подсказваше какво съ възрастьта 
и числото на членовете на дружеството ни ще пада и това да се виж
да вече ясно отъ таблицата,' защото за всъка -предвлна възрасть съ 
разница отъ десеть години, числото на ловците да спада, все пакъ глав
ната маса отъ ловци е на възрасть отъ 20-50 години, но . цифрйтЬ 
между 50-60 и. 60-70 не еж сжщо малки, а.следъ "70 год. цифрата вед
нага отъ 70 спада на 8. 

Таблицата ни показва, че ловцитЬ еж изобщо корави хора. Макаръ 
че ооленъ човъкъ трудно може да бжде ловецъ, но може да се каже, 
че часть отъ тая коравость се дължи и на самия спортъ, който калявз 
организма и укрепява духътъ. 

Тия 726 члена еж внесли чрезъ дружеството въ полза на държа-
дивечъ Г ^ Й Я " ™ И Г е р б ъ ЛВ- 76>т ~ з а Ф°НДЪ Развъдъ полезен* 
Ч К Я

f Z ' 6 Ю ' - з а вь полза на дружеството: надзиратели, списан* 
.Ловецъ и др. организациони лв. 145200, или общо за ловното РМ° 
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лв. 294,030 — безъ да се смътатъ сумите изразходвани за муниции, 
снабдяване, превози и др. свързани съ лова. 

Но ето ви таблицата и за убития дивечъ презъ ловната 1925/26 год. 
убитъ оть около 900 ловци членове, или нечленове на дружеството ни. 

Статистическа таблица 
за убития полезенъ и вреденъ дивечъ отъ ЛОВЦИГБ при Варнен. Ловно 

Д-во „Соколъ" за 1925/26 год. 
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Тя ни показва, че селските ловци убиватъ отъ полезния дивечъ по
вече бозайници, а градските — повече птици; сжщото е и относно вред
ния, а въ унищожение на вредните птици, цифрите еж почти равни. 

Това заключение ний изваждахме и по рано, защото знаехме, че 
селскитъ- ловци си служатъ повече съ гончета, а градскигЬ съ птичари, 
но сега цифрите ни потвърждаватъ нагледно нашето заключение. 

Следователно, заключението, че бозайника по-лесно се преследва 
съ птичара е много съмнително, защото за варненско това заключе
ние безусловно не е вЪрно. 
„ Таблицата ни сжщо показва, че главния предметъ на лова въ 
Варненско с ж пъдпъдъците, зайците..гургулиците, -яребиците, па™!*?* 
*т и гжлабите, а отъ вредния дивечъ - гаргите, свраките ^сойките, 
които се биятъ по задължение, а отъ бозайниците-лисицигв, дивитъ 
котки и язовеца • • ' * 

Отъ което "се вижда, че ний сме имали презъ 1925/26 г. Раз»о°бРа-
зенъ ловъ и то доста изобиленъ, особено прелетния и че пакъ иде 
можемъ да го имаме, стига да обичаме повече просветата и да се 
научимъ да пазимъ лова. „ . • . , _ „ г , 

Цифрата, обаче, на убитите зайци е грамадна и ний почти съ 
положителность можемъ да кажемъ, че тя е показана доста по ниско 
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отъ действителната, защото за жалость не всички ловци въ статисти-
ческитЬ си сведения еж искрени. 

Най печалнигв, обаче, цифри еж — 7 вълка и 3 видри — тия без
подобни хищници, на които кожигв еж доста цени, изглежда че не 
се преследватъ достатъчно. Въ Варненско има мъстности, въ които 
вълцигв се сръщатъ по начесто, но вижда се че ЛОВЦИГБ не еж много 
упражнени да ги биятъ; отъ друга страна ний лично знаемъ и сме 
видъли специалисти, които макаръ и не ловци, излавятъ доста малки 
вълчета, обаче, не могътъ да унищижаватъ вълчицит-fc. 

Яко селските другари, които познаватъ'добре съселяните си май
стори да намиратъ леговищата на вълчиците се заинтересоватъ и уре-
дътъ презъ м. май съвм-встни нападения на ВЪЛЧИЦИТЕ, като заловените 
вълчета оставятъ на заловителите имъ, а те само да избиватъ вълчи-
ЦИГБ, ний ще сме свидетели на масовото унищожение на вълцит-в въ 
Варненско. 

Но това което е безспорно то е, че въ Варненско видрата е сил
но разпространена по крайбрежието на морето, езерата и рекигв. Не
ка мераклиитъ на хубави кожи попрочетатъ ловната ни литература и 
отъ тамъ ще се научатъ какъ да ловятъ"тоя безподобенъ хищникъ. 

Сега да видимъ какво струва убития дивечъ даже по тая табли
ца* която за насъ все още е приблизителна: 

Отъ 5595 зайци — 
„ 7 вълци 
я 367 лисици 
» 74 диви котки 
» останалитв 
„ 2602 яребици 
„ 878 бекаси 
„ 14070 пъдпъдъци 
„ 297 бекасии 
я 37 свирци 
„ 1373 гжлаби 
„ 3362 гургулици 

кожи — за лв. 
я » 
» п 
п я 
« я 

» 20 дропли и стремети 
* 180 гжеки 
» 1677 патици 
,• 599 рази 

223800 — 
1400 

63400 
14000 
10000 

• мъхо лв. 

„ лв. 
» лв. 
я ЛВ. 
i. ЛВ. 
. лв. 
и ЛВ. 
я . ЛВ. 
„ ЛВ. 
п ЛВ . 
я ЛВ, 
и ЛВ . 

335800 

68060 
26340 

140700 
2970 
1480 

13930 
33620 

1500 
12600 
67080 

5990 
Всичко лв. 1022670 

Както поменахме по-горе варненските ловци еж внесли за лов
ното д-Ьло около лв. 300300, а еж получили облаги въ повече отъ три 
пжти. 

Като прибавимъ и мунициигв нужни за да се убие тоя дйвечъ на 
стойность лв. 100,003—150,000, пакъ ще видимъ, че лова ни е далъ 
повече, отколкото ний сме изхарчили, ft щомъ като това е така, ний 
ще тр-вбва ревниво да пазимъ организацията си и да се грижимъ за 
ловното богатство, съ съзнанието не само, че лова за мнозинството 
отъ насъ е единъ отдушникъ на ежедневните ни грижи, добъръ и прия-
тенъ спортъ, но ни дава и твърде цени блага. 

Прочее пазете и ценете лова и ловното богатство. 
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П. Михаиловъ. 

Ловъ и ловни нрави. 
Едва ли има по сериозенъ за насъ. ловцитъ въпросъ отъ тоя: — 

гарантирано ли е сжществуването на нашия тъй любимъ спортъ, за 
по далечно бждеще или не. Разкривамъ една отъ болезненитв стра
ници изъ задачника на организацията ни, написанъ отъ неумолимите 
нужди и разбирания на ловния спортъ, върху която, неразрешения още 
въпросъ за неговото бждеще, се черней колкото настойчивъ, толкова 
и заплашителенъ. За доказателство ни служатъ масата м-Ьродавни мне
ния и проектирани мероприятия, резултатъ на създадените намъ го
леми грижи, за удовлетворителното му разрешение. 

И действително, какъвъ ловенъ спортъ би увличалъ, съ благород
ната си зараза младите поколения, когато неговото сжществуване е 
застрашено, въпреки усилията на организация и законъ? Ежегодно, 
съ прискърбие се отбелязва и отъ най-посредственнигЬ ловци, че ди
веча въ окржга ни чувствително намалява. Не е тайна за никого, че 
презъ последните години, дивеча намали неимоверно, благодарение ма
совото увеличение на ЛОВЦИГБ и че въ много области на окржга, 
както зайцигв така и ярабицигЬ — основния предметъ на ловъ, се 
сведоха почти до пълно унищожение. Въ много райони, едва презъ 
първитЬ дни следъ откриването на лова, при опитни расови кучета, 
съ мжка може да се изтрелятъ по КБКОЛКО патрона и то въ голЪмата 
си часть, по щастливото за насъ исключение — пътпъдъка, който все 
пакъ се въди на известни мъхта и въ ограничено количество. Съ адско 
темпо не на седмици а на дни вече редей дивеча и десятки отъ насъ 
завършватъ серии отъ предприетъ ловъ, чисто по туристически. Раз
бира се, увеличението На ловците е цель на нашата организация; ТБХ-
нитъ- вноски обогатяватъ дружественигв каси и придаватъ по голема 
пластичность на настоятелствата за инициативи, въ областьта на лов
ното дело ; голЪмиятъ брой на ловцитЬ е добре дошълъ и за фиска, 
а самиятъ ловъ, като спортъ разумно използуванъ, е неоценимъ за 
здравето. Всички тия обстоятелства еж само печални за бждещето на 
лова, при настоящата действителность, кръстосана отъ индивидуални 
схващания и ловни нрави. Нека да не бжде изненада за насъ, когато 
въ недалечно бждеще ударенъ заекъ, па даже яребица, въ много райо
ни на окржга ни, ще бжде цЪло събитие. 

На какво се длъжи всичко това? 
Пргди всичко на нашия маниеръ да произвеждаме ловъ, а следъ 

това на редицата обстоятелства — задачи на организация и държава. 
Обърнали сме жаденъ спасителенъ погледъ изключително на ловните 
развъдници, макаръ и основателно, безъ да си създаваме грижи на 
търсене основните причини за голямото намаление на дивеча и у са
мите насъ. 

Една гОл-вма часть отъ нашити ловци излиза съ пушка въ ржка 
и бил^тъ въ джоба, но действува като браконеръ. Маса неорганизи
рани ловци браконерствувавъ напълно. Финансовата и економическа 
стагнация въ страната презъ текущата ловна година се отрази, до 
известна степень, и върху редовете на нашата организация, като от-
дЪли отъ ГБХЪ кржгло къмъ 100 души. Смеемъ да допуснемъ, че по-
големата часть отъ тия, нам-врили с е в ъ невъзможность да се снаб-
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дятъ съ билетъ^ не еж се въздържали да не излъзатъ крадишкомъ, 
прикривани и отъ приятели, на ловъ. Шестдесеть единия съставени 
презъ текущата година актове за нарушение закона за лова отъ два
ма ловни надзиратели въ района на Варненското Дружество, може 
да ни доведе до шеметна по величината си цифра на действителното 
браконерство. Л нека запомнимъ добре, че последното, особенно съз
нателното бракониерство вършено отъ насъ, въ качеството си на ре
довни дружествени членове, е по опасно за състоянието на* дивеча, 
отколкото при роднигв му врагове и професионалните браконери. 
Последнитв поне не еж така смели предъ страха на ловното надзи-
рателство и непосредственото такова на .самитъ ловци. Кой обаче би 
посмълъ само да се усъмни въ редовния дружественъ членъ, който 
предполага се, че преди да научи какъ се манипулира съ пушката, 
владее вече принципално ловния моралъ и е пригьрналъ традицион
ната ловна етика? Д колко между насъ могатъ да сложатъ ржка 
върху гьрдитБ си и съ чиста съвесть да заявятъ,* че никога не еж 
извършили актъ на браконерството? Тоя порокъ подчертава извън
редно големата наша небрежность къмъ собствения спортъ и интере
си, единъ неокачествимъ жалъкъ менталитетъ, който у много млади 
ловци, инъкъ добри бащи, съпрузи и отлични граждани, се проявиха 
едва ли не въ колкото скръбно, толкова и дивашко схващане: „ако 
азъ не го убия, ще го направи другъ!" 

Защо тръбва да се завръщаме отъ ловъ, почти винаги съвър
шено праздни, когато природата, въ своите недра ежегодно би мог» 
ли да създава въ хиляди летовища и гнъзда, достойния за нашия 
прицълъ дивечъ и то масово, достатъчно не само за удовлетворение 
на спортните свои нужди, но и за по-интезивенъ, особено спръмо 
вредния млъкопитающъ дивечъ ловъ? Защото вместо да спазваме ст
рого поне наложените отъ закона срокове на начало за биене и 
възбрана видоветъ дивечъ, почиващи на научно изследване, ние подъ 
предлогъ че требимъ вредния, безцеремоно стреляме заека, както 
презъ периода на бременость, така и въ раната му беззащина въз-
расть, водимъ своит-в ловни кучета на полето — гончетатата прес-
ледватъ МЪНИЧКИТЕ, едва изправящи се на слабинитъ си крачка зай
чета, а пилчаритъ — да разтурятъ стотици гнъзда, да душатъ ГОЛИТЕ 
още пъдпъдъчета и яребички, или да смущаватъ най-малко майките, 
въ процеса на тъхното мжтене. 

И ако. другаригЬ ловци се проникваха отъ тоя важенъ за 
насъ принципъ, че презъ периодитъ на възбрана, природата свещено-
действува като твори предмета на нашия бждещъ спортъ и хилядитъ 
свързани съ него удоволствия, нЪма да водятъ своитъ кучета тамъ, 
гдъто може да се намери дивечъ презъ периода на неговата възбра
на до настжпването на новия сезонъ. Ето тоя периодъ за мжтене и 
плодене на дивечъ настжпва съ пролетьтз. Да бждемъ разумни, за да 
бждемъ възнаградени. 

Другъ лошъ маниеръ на схващане и произвеждане ловъ, доста 
вкорененъ у насъ, особено между селските другари ловци е безо
гледното изгрвбване на дивеча, безразлично въ какво количество е раз-
множенъ въ даденъ районъ. Действително, ние сме партизани на гле
дището, че при упражнение нашия спортъ, условия за допустимъ мак-
симумъ на биене дивечъ е мърка, която не е въ състояние да регу
лира пропорционално създаването и биенето му щомъ веднажъ сме 
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DBHa, а не стрелкова организация и развиваме своитъ спортни наи
вности на широкото поле, когато ограниченията ще превръщатъ 
5ремежигЬ ни къмъ точна, красива, рекордна стрелба и познанства 
« областьта на лова, само въ тягостни, стеснителни скитания. Но 
огато ние, намиращи се предъ печалния ,фактъ, че дивеча особено 
•аека е намалЪлъ прекомерно, а нашигв другари ловци отъ селата 
е се считатъ за достойни ловци, ако за единъ почти трим%сеченъ за 
гЬхъ сезонъ, като се има предъ видъ, че селянина привършва ра бо
ата си кжсно презъ септемврий и едва е свободенъотъ м. октомврйй, 
зтъ когато почти всъки день прави ловъ, не ударятъ къмъ 80 заека! 
— цифра, повече отъ баснословна за единъ градски ловецъ, който 
гъ дни броди полетата и не може даже да подплаши желания и тър-
?енъ усилено ловъ, считаме че равновесието между права и отговор
ности е грубо нарушено. Възтановлението му обаче, едва ли бихме 
препоржчали да се направи посредствомъ ограничения върху правата 
ра свободно биене дивеча, каквито много дружества па и нашето, 
Пригьрнаха като ефикасна м£рка. Смеемъ да повдигнемъ въпроса: 
где е логичностьта на максимата, че единъ ловецъ н-вма право да 
удари повече отъ 2 заека на единъ ловъ, когато селския събратъ 
днесъ може на две излизания да удари- при най голъма добросъвесть 
въ прилагане установената възбрана, четирегЬхъ позволени заяка, а 
градския, може да му се случи да удари презъ ЦБЛИЯ сезонъ и то са
мо въ единъ щастливъ:день 3 заяка и за това престжпление се на
казва като грубъ нарушителъ, морално и дисциплинарно? Още по голЪма 
«есправедливость би се внесла въ нашигв среди по отношение лов
ния спортъ, ако се поставеше ограничение въ биенето и на яребица
та, едва ли не единствения предметъ на ловъ за градския лсвецъ- Ис
тинско нещастие би било за ловеца, ако въ рани зори още псето на 
ферма вдигне ято яребици и съ единъ само вистрелъ се съборятъ по-
повинатата отъ позволеното количество. Какво ще бжде неговото със
тояние на възбуда и крайно недоволство, когато следъ часъ само, трЪбва 
да окачи на ремъкъ пушката и да се топи отъ'маша до заникъ слънце? 
Така искуствено ще затегнемъ стремежътъ да се даде повече спор-
генъ отколкото материалистиченъ характеръ на лова, въ какъвто видъ 
го упражняватъ едва ли не *li бтъ нашитъ другари ловци! 

На тая крестяща нужда, ще отговарятъ проектираните ловни 
развъдници, и то смеемъ да подчертаемъ, само постоянитв окржжни 
и тия времени, които биха се успешно подбрали и въ гЬхъ, както- въ 
постоянитъ- развъдници, дивеча не би се смущавалъ както отъ ло
вецъ, така и отъ куче. Горчивиятъ опитъ на Окржжния Ловенъ Съ-
£2тъ, съ възбраната на биене яребици за ц%ли три години, върху 
пространата площь между Добружанската граница шосето Варна — 
Добричъ и морето, площь бедна по конюктурни обекти за развъдъ 
на тоя тъй красивъ дивечъ, сжщевремено свободна за биене на ВСБ-
какъвъ другъ, ни навежда на мисъльта, че неудачна 'подбраната за 
развъдникъ местность и особенно безъ пълна възбрана и специа-
пенъ контролъ, при днешните ловни нрави, ще ни поощрява само 
къмъ по-решително и фино браконерсто. 

Докато развъдниците обаче се уредятъ и започнатъ да отгова-
Рятъ^на своето предназначение, по инициатива на дружеството и съ 
съдействието; на дружйнките въ селата, требвд да се отпочне систе 
магична и широка агитация съ слово и перо между селски и градски 
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ловци, за култивиране на морални и етични ловни качества, за пра 
даване на лова повече спортенъ характеръ, отколкото средство з 
извличане материални блага; събуждане на задължения и отгово? 
ности предъ ловци, общество и законъ; популярни беседи върху щ 
зиологията и битозия животъ на.дивеча; засилване слабия взаимей 
контролъ, обстоятелство, което показва, ча къмъ тоя отъ обществе 
но за страната ни значение спортъ, се отнасяме като къмъ личи 
инициатива, а на дивеча гледаме даже като на безстопанствено иму' 
щество; усилено преследване на тия събратя, които обръщатъ споря 
въ професия и масово изтрЪбватъ дивеча, преследвайки само матери 
ялни облаги. Безъ просвета, безъ усилия да трансформираме допо 
топнитв си разбирания за лова, съобразно съвременигв изисквания i 
нужди и най-старателно уреденигв развъдници не биха могли д| 
удовлетворятъ хищническигв ни наклоности. 

f\ нашиятъ българинъ е природно уменъ и податливъ на разум
ни влияния. Малко упоритость и тактъ отъ страна на водителствота 
ще бждатъ достатъчни да облагородятъ ИНСТИНКТИТЕ И схващанията 
ни по отношение любимия намъ спортъ, за да ни направи добри стра-
жи надъ настоящето и бждещето на собствения ловенъ спортъ-

На слука! 
Д-ръ С. Подбалкански. 

Ь Н р а ш ш мть за подобрение расата и нашето ловно да 
Още отъ древната литература ние черпимъ познания, че ловнотс 

куче е било единъ необходимъ съпжтникъ и другаръ на ловеца, ма 
каръ ние тогасъ го виждаме още въ първобитното му състояние, за 
щото тогавашния ловецъ е ималъ и други помагала за своя ловъ. 

Съ развитието на ловния спортъ, съ модернизирането му, вижда 
ме какъ ловеца, все повече и повече започва да се' интересува з? 
ловното куче, за подобрение расата му и за неговото дресиране. 

За точния произходъ на ловното куче н-Ьма нищо положително 
установено. Знае се съ положителность, че като тъхенъ прад-вдо « 
счита вълкътъ (Kanis Lupis) и съществувалото въ диво състояние въ 
ориента кучето „Динго." 

Споредъ Studer (Студеръ), на основание на намърените черепи, вг 
сравнение съ черепигв на сега елццествующит-в кучета въ Европа « 
Азия, имало е въ предисторнческитъ времена четери раси кучета, от* 
които произхождатъ всички днесъ съществуващи кучета, а именно: 

1) Canis Familiaris palustris отъ твхь произхождатъ Шпицера.-Jep' 
нера и Пиншера. 

2) Canis familiaris Jnostranzeri. 
3) Canis familiaris matris optimae. 
4) Canis familiaris intermedius отъ която раса произлизатъ всичк!1 

ловни кучета, а именно: Браки, Дакси, Гончета, Птичари, Вахтели. 
Спаньоли и Пудели. 

Тази раса кучета се счита една отънаи-старитв и литературата1 

за нея е най-изчерпателна. 
Балканския полуостровъ е първото мъсто кжцъто ловното куче 

намърило своето приложение. Ние намтзрваме изобразени ловни куче
та върху монети издадени отъ Филипъ Македонски. 

Най-напредъ е било разпространено кучето съ дълги косми: се 
тера и пудела, а въ последствие и понтера, който въ Англия и Фрай" 
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[ия е вземалъ най-широки размери. 
Отъ съществуването на ловната организация въ България и до 

кесъ постоянно се ср-Ьщатъ въ нашит-fe ловни списания доста хубави 
цени работи,, които целятъ подобрението расата на ловното ни куче. 

Управителния съветъ б-вше се ангажиралъ съ доставка на поро-
[исги кучета отъ странство, което и осжществи, но като че ли тогава 
>ще нашия ловецъ не съзнаваше тъй належащата нужди отъ хубави 
юродисти кучета, отъ друга страна и нещастията които сполетБха на-
иата страна, вследствие войните, попречиха на правилния развой на 
гуй предприятие и за гол-Ьмо съжаление, днесъ едва ли има никакви 
калки останки отъ тези кучета въ България. 

Следъ общоевропейската война нашия ловецъ започна да чувст-
зува още ло-голЪма необходимость отъ породисти кучета, защото 
ловното ни богатство намаля, дивечътъ е доста малко, а за да можемъ 
Да се радваме поне на една малка частичка отъ него — необходимъ 
ни е добъръ и сигуренъ помощникъ. Да мислимъ сега за доставка на 
нови кучета отъ странство при днешнигв условия, мислимъ, че това 
би било трудна задача. 

На мъхтна почва тукъ тамъ се появиха доста хубави и отгова
рящи на нашит-fe изисквания ловни кучета и ний мислимъ, че ако се 
зложи малко повече амбиция и отберемъ и запазимъ за разплодъ отъ 
субавото по-хубавото, вярваме въ скоро време, че ще можемъ да се 
задваме на доста добри и цени ловни кучета. Имено туй е нашата 
,1нтимна мечта да покажемъ тукъ кой е най-правилния пжть за подобре
ние расата на нашето-ловно куче. 

Кое наричаме ние чистокръвно куче — това е едно понятие, 
което погрешно се схваща. Ний мислимъ, че не само кучето което е 
Доведено отъ Германия или Франция може да бжде чистокръвно. 
"ай-важното за насъ е да бжде то такова, че да може да изпълнява 
СВОИТЕ ловни обязаности.» търсени отъ съвремения ловенъ спортъ. Д 
такива кучета имаме въ България достатъчно, безъ огледъ на туй, 
*п> кжд-fc еж те доведени и какъвъ е гюсния произходъ. Достатъчно 
- само, както казахме и по горе, да изберемъ отъ хубавото по-хубавото 

и него само да запазимъ за разплодъ и следъ като приложимъ необ
ходимата дресировка — ув-вряваме ви другари ловци, въ едно късо 
време ний ще имаме ловни кучета, съ които ще можемъ да се гор-
деемъ—туй го знаемъ отъ личенъ опитъ. Що се отнася до различнигв 
раси кучета, то мога да кажа, че отъ всЬка раса има и хубави и лоши. 

НЪма да се впускаме въ подробности, да описваме всъка раса 
по отд-Ьлно, тъй като. смЪтаме, че вевки отъ васъ познава отчасти по-
rie. тЪхнигв хубави и лоши страни. 

Ний смъ-гаме, че отъ кучетата за нашия ловъ — понтерите — 
Кучета съ кжеи и гладки косми, еж едни отъ най-подходящитЬ за 
йащигБ климатични условия, а и за нашия темпераментъ. Пъкъ и 
факта, че те еж едни отъ най-разпространените ловни кучета въ Ев
ропа, говори, че еж и най-добригЬ. 

Има понтери (птичари съ кжеи косми) различни видове, които 
•вбаче много малко се различаватъ едни отъ други. Споредъ компе
тентното мнение на A. Jtrose, J. МШ1ег и др. всички понтери произли-
^атъ отъ английския, който се счита и за гвхенъ баща. Значи и тези 
Кучета, които виждаме ние тукъ, между повечето отъ нашигЬ ловци, 
с ь кжеи гладки косми, не еж нищо друго, а приплодъ на английския 
понтр.ръ, кпито в- пятпични нпем* на и по разни пжтиша еж достиг* 
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нали до насъ и ние съ пълно право можемъ да ги наречемъ „български 
понтери", тъй както и херманецътъ е нарекълъ своите птичари — 
германски понтери (Deutsche Kurzchar Vorsthehund), които не еж нищо' 
друго, освенъ единъ приплодъ на английския понтеръ. Разбира се, съ 
течение на ГОДИНИТЕ еж му придали съвършено друга форма. 

Необходимо и естествено е сега за да оправдаемъ напълно името 
български понтеръ, да се заемемъ малко по сериозно съ тази работа. 
Нека не чакаме да си служимъ съ кучето на своя другаръ, или пъкъ 
да си спомняме, че имаме куче само когато отиваме на ловъ, а презъ 
другото време да го пускаме да обикаля касапниците, а сладъ като 
свършимъ ловния сезонъ да му даваме безсроченъ отпускъ за да не 
ни яде хлЪба. 

УвЪряваме ви другари ловци, че при такива условия и най-чисто
кръвното куче ще стане улично. Имено тамъ гръшатъ най-много на
шите ловци. Те мислять, че чистокръвното куче се ражда умно и уче
но, и нема нужда отъ хлЪбъ дори. 

Сега ни предстои да видимъ какъ и по какъвъ начинъ ще запа-
зимъ и подобримъ качествата на българския^ понтеръ. Туй е толкова 
трудно, колкото и лесно, стига да имаме нужното желание и търпе
ние — всичко е възможно. 

За да се постигне горното е нужна една по систематична работа, 
малко повече разбиране кинологията и организациона работа. 

По образецъ на термаНСКИГБ дружества за кучета, можемъ да 
образуваме и тукъ въ България тъй нареченото „Български Понтеръ". 
(Много естествено по сжщия образецъ могътъ да бждатъ образувани 
и дружества за другите раси кучета). Сетери, Грифони, Гончета и пр. 
Такива дружества ще има къмъ ВСБКО -ловно дружество, обаче нЪма 
да иматъ нищо общо съ него. 

То ще има за целъ да сплоти всички чистокръвни кучета. Чле
нове на дружеството могатъ да бждатъ само тези кучета, които при-
тежаватъ качества предвидени въ специаленъ правилникъ за чисто-
кръвностьта на българския понтеръ, записани съ името на техния соб-
ственикъ. При ВСБКО дружество »Бълг. Понтеръ" се назначава специал
на 3 чл. комисия отъ най компетентните ловци, която придържаща се 
правилника приема кучета за членове и имъ издава атестациони би
лети за ГБХНИГБ качества. Тази комисия ще има 2 пжти годишно по
добни приемни дни за проверяване на кучетата. 

ВС-БКО едно куче ще се преглежда 2 пжти: а) на възрасть между 
8—12 месеца и б) на 18—24 месечна възрасть. 

Първиятъ прегледъ ще бжде за оценяване на природните качества 
на кучето и неговата, домашна дресировка, която е второстепенъ при-
носъ, втория прегледъ — за оценката на неговите ловни способности. 

За ождещи разплодници ще могатъ да служатъ само онези ку
чета, коитю еж одобрени при втория прегледъ и еж получили най-мал
ко 10 точки. (Въ последствие ще дамъ точни упжтвания по въпроса). 

ВСБКОЙ членъ, който има женско куче се задължава да го покрие 
за разплодъ само съ одобрено куче отъ комисията. 

Ний работимъсега специаленъ уставъ и правилникъ по който ще 
става определяне с чистокръвните качества на българския понтеръ. 
ВЬрваме че ще бждемъ подкрепени отъ всички дрргари ловци и бихме 
ви молили да се изкажете по този въпросъ въ некое ловно списание 
или пъкъ qe ртнесете направо до насъ, н C J l V H a 



Провадийско ловно дружество „Соколъ1' 

Покана . 
Поканватъ се г. г. членовете на Провадийското Ловно Дружество 

.Соколъ" да присжтствуватъ на 26 юний т. г. въ 9 часа преди объдъ 
въ ловния домъ на редовно общо годишно събрание, 

съ дневенъ редъ: 
1. Приемане отчета на настоятелството и контролната комисия 

за отчетната 1926/927 година. 
2. Изменение правилника за местната посмъртна каса и увелича

ване членски вноски. »• 
3 . Гласуване кредитъ за доискарване ловната градина и удобря-

ване решението № 11 на настоятелството. 
4 . Гласуване бюджета за ловната 1927/928 година. 
5 . Провъзгласяване почетни членове. 
6. Избиране контролна комисия и единъ за другарския сждъ. 
7. Разни. 
гр. Провадия 15 май 1927 г. 

Отъ Настоятелството. 

Докладъ 
На контролната комиеия при Провадийското Ловно Дружество 

„Соколъ". 
До общото годишно събрание. 

Другари ловци, 
Съгласно чл. 17 отъ устава презъ отчетната ловна година напра

вихме на д ството две внезапни ревизии и една редовна годишна ре
визия по всички книжа и намерихме, че всички приходни пера еж на 
надлежно вписани въ приходната книга, a cptiuy всички разходи еж 
взети нужднитЪ оправдателни документи иадлежно2заверени отъ пред-
сЪдателя на§дружеството. o/wrr 

Общия приходъ на д-ството по всички с/ки и фондове е г.^ьо/1 л. 
23 ст. а разхода 216005 л, и остава наличность 30572 лв. 23 ст. която 
своевремено е внесена въ Популярната банка по специалната с/ка на 
Дството. Молим,, проче, да приемете доклада на управителния съветь 
и равносметката за редовни и освободите отъ отговорность настоя
телството и касиера на д ството. 

гр. Провадия 15 май 1927 г. , „ „ , . • 
Ст, Ямболиовъ Контролна комисия: Л Яневъ 
Ив. Янков* 
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О Т Ч Е Т Ъ 
На настоятелството на Провадийското Ловно Д-стзо 

„Соколъ". 
До редовното общо годишно събрание. 

Другари ловци, 
Чл. 22 отъ устава ни задължава да дадемъ сметка за истеилат! 

година за дейностьта на настоятелството и изпълнявайки тоя дълН 
даваме следнитв само разяснения: 

I. По ловния домъ и парка. 
Миналогодишното общо събрание гласува на настоятелстото Д! 

кредите: първия отъ 35,000 лева за ограждането на ловното мъст 
направяне к а м е н а т а стена и извършване необходимото за по 
готвяне мъстото къмъ ловна градина и вгория 10,000 л. за ремонт 
ране на зданието. Настоятелството при най-големия стремежъ I 
варди дружествената пара прояви старание, съ малко пари ) 
извърши много работи въ това мЪстр, още повече, че имаше. да и 
ползува съгласно решението на общинския съветъ трудовата пои 
ность на всички тукашпи членове ловци. Обаче остана излъгано, заии 
то презъ целата 1916 година само 21 члена отбиха тукъ трудовата <j 
повиность, а останалите 56 члена и до днесъ не сториха това. Н? 
кои отъ последните отбили другаде повиностьта си, некои пъкъ кат' 
отбиха за 1926 година повиностьта си другаде, отбиватъ я и за настоя 
щата 1927 г. и до днесъ не еж се явили да видятъ какво е направЧ 
но въ тоя нашъ домъ. Тия ииено виновници принудиха настоятели 
вото да плаща повече пари за надници, но е пакъ доволно, защо" 
при много малко привишение на кредита довърши 8/ю отъ работит] 
въ ловния домъ и парка и отстоя на амбицията си — градината Де* 
по-рано да бжде довършена. Работите се извършиха последовател 
но тъй: 

Най напредъ се почна нивелацията на местото. Обяви се търг* 
и стъ тримата конкуренти най ниската оферта бЪше на Неджибъ W 
медовъ Гюмюша — 6000 лв. Следъ почване на работата, обаче, ош 
въ края на първата седмица се разбра, че не ще може да доискар 
за толкова работата, защото надниците на работниците му надминат* 
ха сумата 5200 лв. За избегване по-нататашнит-Ь разправии и да f 

се прекъсва работата, по взаимно съгласие работата се анолира и Г* 
мюша остана да надзирава работницит-fe до искарване целата ниве* 
ция срещу едно възнаграждение отъ 600 лв. Това положение на ра& 

тата накара настоятелството да се позамисли и за да не се даДаГ 

много пари измени плана и отъ 62 с. м. дълбочина я намали на 28 с." 
Тая работа продължи 16 дена при купъ работници; изхвърли се flJ 

вече отъ 640 куб м: пръсть и коствува 9963 лева. 
За ограждането на ловното место доставихме единъ взгонъ коЛй 

отъ горското стопанство, които съ превоза, наалото и пр. струя8* 
9463 лева. Издебването и побиването имъ стана въ единъ день °т' 
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другарите ловци съ трудова. За тельта се произведе търгъ и послед
ната цена 11 лв. на килограмъ се даде отъ Год. П. Караяневъ. За 
тельта и гвоздеи се изразходваха всичко 3619 лв. 

Идваше редъ изидането на квмената стена къчъ лицето на гра
дината. Съзтезаваха се 4 зидари и предприемачи. Най ниска цвна 109 
лв кубечески метъръ даде Илия Пеневъ. За усталъкъ, 88 куб. камани, 
варъ, пЪсъкъ и пр. се изразходваха 17037 лева. 

Следъ свършването на тия изброени до тукъ работи требваше да 
чакаме до 10 януарий т. г. въ който день се освети борсата и ни се 
предаде зданието При това положение но рабзтата намъ оставаше да 
извършимъ ремонт* на зданието, посажцането на дръвчета, оформяване
то на градината и пр. презъ хубавитъ- и топли дни на месецигв фев 
руарий, мартъ и априлъ. По тия имено причини ц-влото насаждане 
не можа да се извърши. 

За надници, чимове, черна пръсть и пр. по оформяване на гра
дината е изразходвано 3779 лева. 

За ьаправа на голЪмитъ- входни врати, страничнит-fe три върте
лежки, съ боядисването е похарчено 5640 лева. 

За ремонта на зданието правихме допитване до неколко предпри
емачи, обаче, най малката цена, която ни се искаше бЪше 16,000 лв. 
Понеже кредита за тая целъ бЪше 10,000 лева, на настоятелството 
не оставаше нищо дртго освенъ да извършва ремонта по-малко и на 
части, до сумата 10,000 лв. Най напредъ отдадохме на търгъ вжтреш-
нята мазилка и отварянето на прозорците и една врата. Най-ниската 
оферта — 1983 л. бЪше тая на Никола В. Градинаровъ и той извърши 
тая работа. За външната мазилка, мазната боя, доврамата, изкърпва 
нето на дюшемето и пр., на търга ни се искаше на ново баснословна 
цена Не произведохме новъ търгь, а всичко останало направихме по 
стопански начинъ и въ резултатъ намерихме, че 

за мазната боя и пр. сме броили 2788. лв. 
„ доврамата 1780 » 
„ 43 стъкла на прозорците 780 » 
„ външната зидарска мазилка 600 „ 
„ пристрояване външната стаичка 1250 » 

или всичко плюсъ ония 1583 лв. за вжтрешната мазилка за целия ре-
монтъ сме изразходвали 9181 лева. 

По този начинъ до днешното положение на ловния домъ и гра
дината работихме и за всичко това е изразходвана сумата 62692 лв. 

Спаднато, обаче — прихода отъ продадените излишни 
колци отъ оградата на тукашната община 5445 ла. 

Прихода отъ продадената първа входна врата на 
провадийската зепен. градина 1300 лв. 

Прихода отъ продадения дърв. материалъ — кжси 
парчета отъ колците U40 лв. 

Помощьта за доискарван? градината 9000 лв. 
Всичко 16885 лв. 

следователно изхарчено е отъ дружествената каса за всичките тия ра
боти до това попожение на ловния домъ и градината 45907 л. т. е. съ 
907 лв. превишение на кредита. Почитаемото събрание ще има добри
ната да уцобри това, защого не можеше да се спира работете, а плюсъ 
това и онова превишение на кредитите за заплатите, канцеларските и 
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пр., защото всичките кредити по досегашния бюджетъ 6txa гласувани 
до 31 111, a новия уставъ продължи годишните събрания до края HI 
м. юний, ' ' - - « , 

2 . Презъ отчетната година дружеството брои 791 члена т. е. с 
147 по малко отъ миналогодишните. Причината за това намаление обяс 
няваме съ незапомнената криза, съ увеличаването стойностьта на би
лета и въ отнемането отъ района ни селата Куаанлъкъ и Горний Чи-
фликъ. . 

Презъ отчетната година настоятелството основа 37 ловни дружи
ни въ следните села и съ следнигЬ райони: Енджекьой, Невша, J. ftp-
наутларъ, Кжзълджиларъ, Добрина, Чалжмахле, Куртътепе, Чайлъкъ, 
Градинарово, Сулганларъ, Мухалий, Сандъкчий, Ново село, Мурна чиф 
ликъ, Евесъ Факж. Махалъчъ, Чамурна, Преджа, Девня, Манастиръ Ка-
пусчйй, Лптаразакъ, Дамналж орта, Каракьосе. Кьопрюкьой, Kapa-ftx-
медъ: махле, Дели Хюсеинъ махле, Сива, Кривня, Потрошанъ, Печелий, 
Фетекьой, Сарж-куванлъкъ съ районъ Бекчий и Лопушна, Чалжкларъ 
сь Пунарлий и Мурадъ Софу съ Аязма и Черковна или 37 дружини 
съ 40 села. Тия дружини функциониратъ редовно и спомагатъ твърде 
много за лесното и ефтино сношаване на д вото съ членовете въ 
селата и ще спомагатъ за поскорошното ни сближаване съ нуждното 
съзнание и въздигане въ просветно отношение. 

4. Презъ отчетната подина ита 38 открити нарушения отъ ловния 
пазачъ Г. Златевъ 14, Г. Мавревъ 11,. гор. стражари 5, членове при 
дружеството 8. 

5. Презъ отчетната година настоятелството устрои следните тър 
жества и др.: 

1. Отпразднуаане партония праздникъ. 
2. На 15 VIII 926 г. излетъ до с. РЬка Девня. 
3 . На 26 XI м. г. вечеринка въ салона Оачаровъ чистъ параходъ 

4006 л. 
4. Не 8 януарий 927 г. излетъ до с. Ново село по случай вече

ринката на тамошната ловна дружина. 
5. На 12 февруарий 1927 г. хайка до Каджкъойската гора. 
6. На 26 мартъ 1627 г. ловна среща. 
7. На 6 май 1927 г. осветяването ловния домъ. 
5. Презъ отчетната година настоятелството е имало 19 заседания, 

въ които еж вземани решения въ кръга на устава и отъ полза за 
добрия вървежъ на д ството. На 26 октомври 1926 г. се е състояло 
общото извънредно събрание, въ което се прие на ?; ново исключения 
членъ отъ д ството Никола П. Шоповъ отъ гр. Провадия, а контрол
ната комисия направи две внезапни ревизии и годишната ревизия. 

6. По финансовото положение на д ството ще се есаетлите по 
дробно отъ годишната равносметка, но считаме за нуждно да ви да-

демъ по нея следните разяснения: 
1. Показаната наличность отъ миналата година 88790 лева 23 ст. 

въ сжщность е 82490 л. 23 ст., защото въ нея влизаха дълговете 700 л. 
за възнаграждения на откриватели нарушения по закона за лова и 
5600 л. възнаграждение на бивши ловни надзиратели които се изпла
тиха презъ отчетната година./ 

Едно важно обстоятлево по капитала е фонда „мЪстна посмърт 
н§ каса". При това положение той е недостасъченъ и ако вноската 
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Му не се увеличи премията безусловно требва да се намали, защото 
ежегодно ще требва да взема отъ квпитела и може въ нЪколко години 
да го изчерпи. 

Примера отъ*дае година насамъ относно местната каса е предъ 
очите ни: 

Презъ миналата 1925/926 ловна година отъ 938 члена споредъ 
тогавашното решение на общото годишно събрание се одържаха отъ 
всЬки членъ по 7 лева или всичко 6566 лв. 

Презъ сжщата година обаче, сме имали 5 смъртни случая, за кои
то сме дали премии на сума 10.000 лв. т. е. още въ първата година 
тоя фондъ е взелъ отъ капитала S434 лева 

Презъ отчетната 1926/927 г. отъ 791 члена постжпило по 10 л. 
= 7910 л. обаче презъ тая година като нечуванъ процентъ на смърт-
ностьта имахме 10 случая за които е броено 20000 л. т. е. за отчетната 
година капитала е заелъ на фонда мъттна посм. каса 12,090 л. или 
всичко до днесъ за дветъ- години фонда е з»длъжнялъ на капитала 
съ сумата 15524 лева. 

Тия имено обстоятелства заставиха настоятелството да поиска отъ 
почитаемото общо годишно събрание изм-Ьнението на правилника като 
се увеличи вноската поне на 20 лева, за да може съ тая вноска да 
се плащатъ премиите и въ растояние на 2—3 години капитала да си 
прихване отъ запаса на фонда дадените до днесь 15524 лева. 

Съ това като приключваме отчета си за дейностьта на настоя
телството за ловната 1926/927 година замолваме почитаемото събра
ние да удобри равносметката съставена за приходите и разходите за 
презъ сжщото време, приподписана и проверена и отъ контролната 
комисия и освободите отъ отговорность за отчетната година, нвсто-
ителсвото съгласно чл. 15 отъ устава. 

На слука! 

ПредсЬдатель: Р. Аяастасовь 
Подпредсвдатель: Г. Бораночъ 

Секретарь: Д. Яневъ 
Касиер ь: Ил. Cm. Бекчисвъ 

Дописникь: Д. Г. Койчевъ 

I B. Дедплковъ 
М. Петковъ 
Д. Митевъ 



ХГЧздххххххха. р а в н о о м - Ь т к 
За приходигЬ и разходигЬ на Провадийското ловно дружество .СОКОЛЪ' до 

Наличность отъ 1925/926 година 
Отъ чл вносъ по 60 л. отъ 791 члена 
Отъ встжпителни вноски 
Огъ обонам. на органа 
Отъ окр. лов. управа 
Отъ централна посм. каса 
Отъ местна посм. каса 
Огъ фонда за лов. домъ 
Отъ вечеринки 
Отъ продажба на безстоп. кучета 
Отъ продажба на дърв. материалъ 
Огъ продажба излишни колци 
Огъ помощи 
Огъ лихаи на капитала 
Отъ продажба на вход. врата 
Оть помощь дадена за доисквр-

ване на градината 

8879023 
47460 -
3 1 5 0 -

39550| -
7910 -

15820 — 
7 Л 0 -
7910-
5307 — 
1105,— 
1140! -
5 4 4 5 -
4 3 0 -

4350-
1300 — 

9 0 0 0 -

246577,23 

Броено на съюза за ор 
Броено на съюза за по 
Броено отъ мъстн. посмъ 
Броено отъ мъстн. посмъ 
Броено заплата на секр 
Броено заплата на каси 
Броено пжтни на 5 дел 
Броено командировки 
Броено за канцеларски 
Броено за мобили и ин 
Повърн. чл вноски на O 
Броено помощи на забо 
Броено за открив. ловн 
Броено заплати на м. г. л 
Броено за форма на два 
Броено за ескурзия до 
Броено за хгйката до к 
Броено за ремонтъ на 
Броено дърв. материалъ 
Броено за телта и гаоз 
Броено нивилация на ло 
Броено надници по нап 
Брсено направа на врат 
Броено пръстъ, чимове, 
Броено направа каман. 
Броено разни 
Броено изаръжка ловни 
За уравнение — наличн 

Касиеръ: Ил. Бекчиевъ. Предсвдатепь: Р 



р ю д ре е т ъ 
на Провадийското ловно дружество „СОКОЛЪ" за ловна 

П Р И X 0 Д Ъ 

Отъ член. вноски на 800 члена 
Отъ фонда лов. домъ 
Отъ фонда мест. посм. каса 

* Отъ фонда окр. лов. управа 
Отъ помощи 
Отъ вечеринки и наеми 
Отъ фонда лов. пазачи 
Отъ наемъ на буфета 
Отъ пихви на капитала 

СУМА 

1 
48000 

1 8000 
16000 

1 8000 
15000 
5000 

16000 
6200 
2000 

l 
122200| 

I 

Р ft 3 

За 6 смъртни слу 
За възнаграждени 
За възнаграждени 
За издръжка на л 
За издръжка на г 
За канцеларски 
За командировки 
За излети и екску 
За мебели и инве 
За доискарване гр 
За помощи 

J За направа на фо 1 
гр. Провадия, 15 май 1927 год. 
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СЪСТОЯНМБТО на ловното богатство въ района еа Провадийското Ловко 
1 1 Ц И П О „СОКОЛЪ". 

Въ границите на Провадийската административна околия която е 
района на дружеството ни се намира следния видъ дивечъ въ след
ните цо главни Mtcra: 

1. Въ югозападната часть на околията ни — Лопушненска об ши
на въ балкана граничащъ съ селата: Бекчий и Саржкувзнлъкъ се на-
миратъ: сърни, зайци, лисици, вълци, чакали и стъ части диви свини. 
Отъ птичия ловъ — яребици и лещарки. Последните еж запазени за
щото поради балканските места биенето имъ е мжчно и населението 
не е свикнало къмъ биенето на хвърчащия ловъ. 

2. Въ южната часть на райзна отстоятъ все големи балкани, кои
то се съединяватъ съ известния „Коджа Балканъ*. Въ тия местности 
отъ с. Ченге до Кьопрюкьой еж развъдени доста елени и сърни. Бие
нето на последните става само отъ ловцагЬ въ селата: Делихюсеинъ 
мвхпе и Кара Яхмедъ махле, защото за провадийските ловци това мЪ-
сто пада далечъ, пъчъ и да еж отивали по н^коги еж се връщали 
безрезултатно, защо го не познаватъ местностите. Зайците се запаз-
ватъ, защото гористите места не позволяватъ многото имъ . избиване. 
Тамъ биятъ зайци тия които иматъ хубви гончета и голЪмо търпе
ние. Отсамъ тоя балканъ край Камчийската долина отстои Лонгоза-

Въ него се намиратъ изсключително зайци и лисици, в тукъ тамъ 
и яребици. За забелязване е, че тямъ въ много р-Ьдка случаи попа-
датъ пждпждъци. Въ началото на Лонгоза отгоре с. Новосело, къмъ 
местностьта „Кара Хасана" отъ 2 години насамъ еж придошли кекли-
ци. Преди 23 години тия кекчищ се намираха въ юргунлъка около 
местностьта „Бабина Радина Чешма" и отъ товава до преди две го
дини бъха съвършено изчезнали. Понеже те еж редкость и красота 
за нашия районъ, взети еж мерки зз запазването и размножаване
то имъ. 

3 . Блатни места има около селата: Султанларъ, Синделъ и Квра-
агачъ Софуларъ. Тамъ се намиратъ почти отъ всички видове блатни 
птици и видри Презъ зимния сезенъ патиците и двитЬ гжеки ставагь 
въ изобилие и задоволяватъ нуждите и на ловци отъ други райони. 

4. Въ неточната и северната часть на района ни се намиратъ 
изключително зайци, лисици и яребици. 

5. Яребиците до преди две години 6txa на изчезване, обаче, отъ 
миналата година насамъ личи, че еж се развъдили почти въ всичките 
краища на района ни-

На изчезване зайците еж въ следните местности: Провадийския 
яйкънъ, ТестецжиРската драка, Керечликв, Тепе бейли и Ясьлъ бей-
лийлийския яйкънъ. 

Причините за това с-оредъ личните ми разбирания еж две: за
щото тия местности поради големия коренежъ много оголеха и второ, 
че овчарските кучета еж най върлите имъ опустошители, Тия местности 
еж винаги пълни еж овчари и всеки единъ има около себе си по 5— 
б кучета. Последните ежедневно нападатъ върху малките — безащит-
ни зайчета и ги изидатъ, а плюсъ това ежедневно хващатъ и изядатъ 
и по неколко големи. 



43 

Моята увЪреность е, че ако не се взематъ мерки въ скоро време 
ний ще забравимъ, че въ тия местности еж се намирали зайци. 

Мерки има много, но най резултатните ще бждатъ тия, ако дру-
гарите-ловци намиращи се около тия местности, влезатъ съ еднакъвъ 
устремъ въ борба съ тия кучета а самите те въ това и онова време 
да не дресиратъ гончетата си въ тия мЪста. Познавамъ много случаи, 
че наши другари постояно чуватъ и виждатъ кучетата на еди кой 
си [овчаръ хванали два заека, на третия овчаръ, всеки день ола-
вяли по заякъ, но противъ единъ тъкъвъ и до днесъ не е съставяно 
актъ по силата на чл. 14 отъ закона за лова. Има още редъ начини 
за борби съ гЬхъ, съ които ще се занимаемъ въ бждеще. 

Намалението на зайцигв ще продължава, за това време е да се 
вземе решението отъ гдето требва, щото всеки ловецъ при излизлне 
да не убива повече отъ единъ заекъ и второ — никой ловецъ по 
зайчи ловъ да не излиза повече, отъ два пжти въ седмицата. Тия лов
ци, които еж свободни и ежедневно ходятъ на ловъ де се смЪтатъ 
професионални и изключватъ. 

Председатель на Провадийското Ловно Д-во: 
Р. Анастасовъ 


